Oznámení záměru

podle přílohy č. 3 k zákonu č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí

Záměr:
Family Center Náchod

Oznamovatel:
Magnum Center Universal 
spol. s r.o., Průhonice

zastoupený:

Atelier A Brno, s.r.o.

Zpracovali:   	Mgr. Jakub Bucek
		Ing. Jaromír Pokoj

Brno, prosinec 2005

Obsah:
Úvod
A. Údaje o oznamovateli
A.1. Obchodní firma
A.2. IČ
A.3. Sídlo (bydliště)
A.4. Jméno, příjmení, bydliště a telefon oprávněného zástupce oznamovatele
B. Údaje o záměru
B.I. Základní údaje
B.I.1. Název záměru
B.I.2. Kapacita (rozsah) záměru
B.I.3. Umístění záměru (kraj, obec, katastrální území)
B.I.4. Charakter záměru a možnost kumulace s jinými záměry
B.I.5. Zdůvodnění potřeby záměru a jeho umístění, včetně přehledu zvažovaných variant
B.I.6. Stručný popis technického a technologického řešení záměru
B.I.6.1. Příprava staveniště
B.I.6.2. Stavební řešení
B.I.7. Předpokládaný termín zahájení realizace záměru a jeho dokončení
B.I.8. Výčet dotčených územně samosprávných celků
B.I.9. Zařazení záměru do příslušné kategorie a bodů přílohy č. 1 k zákonu
B.II. Údaje o vstupech
B.II.1. Zábor půdy
B.II.2. Odběr a spotřeba vody
B.II.2.1. Zásobování pitnou vodou
B.II.2.2. Zásobování požární vodou
B.II.3. Spotřeba materiálů
B.II.4. Spotřeba energií
B.II.4.1. Tepelná energie
B.II.4.2. Zemní plyn
B.II.4.3. Elektrická energie
B.III. Údaje o výstupech
B.III.1. Emise do ovzduší
B.III.1.1. Stacionární bodové zdroje emisí
B.III.1.2. Liniové zdroje emisí
B.III.1.3. Plošné zdroje emisí
B.III.2. Odpadní vody
B.III.2.1. Splaškové odpadní vody
B.III.2.2. Dešťové odpadní vody
B.III.3. Odpady a obaly
B.III.3.1. Odpady stavební
B.III.3.2. Odpady z provozu
B.III.3.3. Povinnosti v oblasti nakládání s obaly
B.III.4. Hluk
B.III.5. Rizika havárií
C. Údaje o stavu životního prostředí v dotčeném území
C.1. Nejzávažnější environmentální charakteristiky dotčeného území
C.1.1. Obecná charakteristika - dosavadní využívání území a priority jeho trvale udržitelného využívání
C.1.2. Relativní zastoupení, kvalita a schopnost regenerace přírodních zdrojů
C.1.3.  Schopnost přírodního prostředí snášet zátěž
C.1.3.1.Územní systém ekologické stability krajiny
C.1.3.2. Zvláště chráněná území
C.1.3.3. Území přírodních parků
C.1.3.4. Významné krajinné prvky
C.1.3.5. Území historického, kulturního nebo archeologického významu
C.1.3.6. Území hustě zalidněná
C.1.3.7. Území zatěžovaná nad míru únosného zatížení (včetně starých zátěží)
C.2. Stručná charakteristika stavu složek životního prostředí v dotčeném území
C.2.1. Charakteristika stavu ovzduší
C.2.2. Hluková zátěž
C.2.2.1. Limitní hodnoty hluku
C.2.2.2. Stávající situace – údaje o dopravě
C.2.2.3. Dnešní akustická situace
C.2.3. Biota, krajina, ÚSES
C.2.4. Staré zátěže
C.2.5. Geologie a hydrogeologie
D. Údaje o vlivech záměru na obyvatelstvo a na životní prostředí
D.1. Charakteristika možných vlivů a odhad jejich velikosti a významnosti
D.1.1. Vlivy na obyvatelstvo
D.1.2. Vlivy na ovzduší a klima
D.1.3.Vlivy v důsledku hluku, vibrací, záření
D.1.3.1. Výchozí předpoklady
D.1.3.2. Závěry hlukové studie
D.1.4. Vlivy na povrchové a podzemní vody
D.1.5. Vlivy v důsledku vzniku odpadů
D.1.6. Vlivy na půdu
D.1.7. Vliv na horninové prostředí a přírodní zdroje
D.1.8. Vlivy na faunu, flóru, ekosystémy a krajinu
D.1.9. Vlivy na hmotný majetek, archeologické a kulturní památky
D.1.10. Vlivy ze změny dosavadního způsobu využití území
D.2. Rozsah vlivů vzhledem k zasaženému území a populaci
D.3. Údaje o možných významných nepříznivých vlivech přesahujících státní hranice
D.4. Opatření k prevenci, vyloučení, snížení, popřípadě kompenzaci nepříznivých vlivů
D.5. Charakteristika nedostatků ve znalostech a neurčitostí, které se vyskytly při specifikaci vlivů
E. Porovnání variant řešení záměru
F. Doplňující údaje
F.1. Mapová a jiná dokumentace týkající se záměrů v oznámení
F.2. Další podstatné informace oznamovatele
G. Všeobecně srozumitelné shrnutí netechnického charakteru
H. Přílohy
H.1.  Seznam použitých zkratek
H.2. Přílohy k oznámení

Seznam příloh:
1. Vyjádření příslušného stavebního úřadu k záměru z hlediska územně plánovací dokumentace.
2. Ortofotomapa oblasti.
3. Situace širších vztahů, s umístěním areálu Family Center Náchod. 
4. Snímek  z katastrální mapy.
5. Fotodokumentace: Pohled na lokalitu výstavby
6. Podrobná situace stavby
7. Boční pohledy na stavbu Family Centra
8. Mgr. J. Bucek: Rozptylová studie: Family Centrum Náchod, Brno, prosinec 2005,
9. Hluková studie: Family centrum Náchod, zprac. Milan Tesař, Brno, 6.12.2005.

Úvod
Toto oznámení je zpracováno ve smyslu  § 6 a přílohy č. 3 k zákonu č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí, ve znění platném v době zpracování oznámení. Záměr je oznamován podle přílohy č. 2 k citovanému zákonu, kategorie II (záměry vyžadující zjišťovací řízení), bod 10.6. Skladové nebo obchodní komplexy včetně nákupních středisek, o celkové výměře nad 3 000 m2 zastavěné plochy; parkoviště nebo garáže s kapacitou nad 100 parkovacích stání v součtu pro celou stavbu. 

Dle sloupce B spadá tento záměr pod působnost orgánu příslušného kraje, tj. Královéhradeckého kraje.

	Základním podkladem pro zpracování tohoto oznámení jsou údaje uvedené v projektové dokumentaci pro územní řízení zpracovávané v průběhu přípravy tohoto oznámení projektantem, kterým je:

	Atelier. A Brno, s.r.o., Všetičkova 17, 602 00 Brno
            IČO: 253 03 287
            tel/fax: 543 233 454 
            www.arch.cz/hecka 
            e-mail: gottwaldova.marcela@ateliera.cz

Oznámení zpracovali Mgr. Jakub Bucek a ing. Jaromír Pokoj.

A. Údaje o oznamovateli
A.1. Obchodní firma
Magnum CZ Universal spol. s r.o. 
	
A.2. IČ 
260 37 416

A.3. Sídlo (bydliště)
Hlavní 39, 252 43 Průhonice

A.4. Jméno, příjmení, bydliště a telefon oprávněného zástupce oznamovatele
Zastupováním investora ve věci tohoto záměru je pověřen:
Atelier A Brno, s.r.o., Všetičkova 17, 602 00 Brno.
IČO: 253 03 287
tel/fax: 00420 543 233 454 
www.arch.cz/hecka 
e-mail: gottwaldova.marcela@ateliera.cz
Pověřený pracovník: Ing. Marcela Gottwaldová

B. Údaje o záměru
B.I. Základní údaje
B.I.1. Název záměru
Family Center

B.I.2. Kapacita (rozsah) záměru
Stavba obchodního centra včetně komunikací a parkovišť.
Základní kapacitní údaje:

Celková plocha výstavby 		            12 504 m2
Zastavěná plocha objektem 			4 716 m2		
Plocha zeleně 					2 282 m2
Plocha komunikací, parkovišť		5 506 m2
Počet parkovacích stání 			109 ( 97 + 12invalidních)
Počet pracovníků 				cca 30

Pozn.: 
	Výměra zastavěné plochy a plochy komunikací a parkovišť může doznat drobné korekce, v důsledku upřesnění v průběhu další projektové přípravy stavby. Tyto korekce však budou minimální.

B.I.3. Umístění záměru (kraj, obec, katastrální území)
Kraj:                          	Královéhradecký
Obec: 			Město Náchod
Katastrální území:	katastrální území - Běloves 
                                    pozemky pro objekt a areál  -  parcela čísla 106/1; 685/10, 685/11, 549, 560/1, 560/2, 

Pozemek určený k zástavbě je vymezen nárožím dvou komunikací. Ze severní strany hlavní čtyřproudovou komunikací, ul. Polská a ze západní strany místní komunikací ul. Kpt.Jaroše. Z východní strany je pozemek vymezen obchodním areálem Kaufland s obslužnou komunikací včetně kruhové točny MHD. Tato obslužná komunikace vymezuje také jižní hranici a za ní je volná plocha doposud nezastavěných pozemků. 

Předmětná lokalita je v současnosti nezastavěna a v evidenci katastru nemovitostí je vedena jako „zahrada", „ostatní plocha“, „zastavěná plocha a nádvoří“ s využitím: zbořeniště (v současnosti již zbouráno). Všechny pozemky mají způsob ochrany: „vnitř. lázeň. území, ložis. slatin a rašeliny, ochr. pásmo 1.st.“. 

Výstavba obchodního centra je na území určeném jako plocha občanské vybavenosti a je v souladu s územním plánem pro Město Náchod (viz. vyjádření ze 7. 11. 2005, zn.: 13509/2005/VÝST/Pe – uvedeno v příloze č. 1.).

Pozemky jsou ve vlastnictví města Náchod a dva pozemky ve vlastnictví paní Jarmily Cvrčkové. Pro stavbu jsou pozemky zajištěny již uzavřenou smlouvou budoucí kupní o smlouvě, mezi investorem a Městem Náchod a paní Cvrčkovou. Vklad vlastnického práva do katastru nemovitosti bude proveden po nabytí právní moci územního rozhodnutí pro tuto stavbu. 

B.I.4. Charakter záměru a možnost kumulace s jinými záměry
Charakter záměru:
Výstavba nových objektů občanské vybavenosti.

Možnost kumulace s jinými záměry není sledována, neboť se jedná o rozvoj určeného způsobu využití daného území.

Z hlediska možných vlivů provozu nového centra byla zkoumána otázka možného vlivu hluku na budoucí sportoviště, jehož výstavbu uvažuje územní plán města Náchod cca 50 m od budoucího objektu  Family Centra jihovýchodním směrem.

B.I.5. Zdůvodnění potřeby záměru a jeho umístění, včetně přehledu zvažovaných variant
	Jedná se o záměr firmy rozvíjející činnost v rámci svého předmětu podnikání v oblasti obchodu.

	Navrhované obchodní centrum je realizováno za účelem zkvalitnění a rozšíření služeb poskytovaných v dané lokalitě, o další specializované prodejny, tak aby nabídka pro zákazníky byla zcela kompletní. Uvažuje se s prodejním sortimentem – módní oděvy, boty, elektro, nábytek, zlatnictví, květinářství, cyklo-sport, apod. 

Zvolená lokalita má dobrou dopravní dostupnost jak pro individuální, tak i hromadnou dopravu (stávající točna MHD), i přístup pro pěší, což je pro areál zajišťující služby z oblasti prodeje velmi důležité.

Dopravní napojení je řešeno ve vazbě na již dokončený obchodní objekt Kaufland, tedy po ulici Polská sjezdem, ulicí Kpt. Jaroše na stávající areálovou komunikaci, která byla vybudována pro obchodní objekt Kaufland.
 
	Pro toto oznámení nebylo předloženo variantní řešení. Záměr investora je vázán na poměry v určeném místě, vychází z jeho dosavadní činnosti a potřeb a byl volen s ohledem na skutečnosti uvedené v předchozích odstavcích. Stavební řešení odpovídá požadavku na funkčnost a odpovídající estetický vzhled zařízení.

B.I.6. Stručný popis technického a technologického řešení záměru
B.I.6.1. Příprava staveniště
Na pozemku budoucího staveniště nachází malý objekt (prodejna) s parkovištěm. Objekt včetně parkoviště nejsou evidovány v katastru nemovitostí, jde o dočasnou stavbu. Demoliční práce s odpojením a zajištěním-zrušením přípojek ing. sítí, provedeno na základě samostatného demoličního výměru. Odstranění zbytků oplocení mezi pozemky uvažujeme provést v SO 01 - příprava území. Žádné jiné stávající objekty ani další oplocení se na pozemku nenacházejí.  Současný stav pozemku podává snímek v příloze č. 5.

Území, na kterém bude stavba realizována, je v dosahu všech potřebných inženýrských sítí.

Na ploše staveniště se nacházejí  některé stávající inženýrské sítě, které si vyžadují přeložení v rámci dotčeného území:

•	Podél jižní hranice v přibližně 15 metrové vzdálenosti se nachází na sloupech venkovní elektro vedení VN (32 kV), které je nutné přeložit mimo plánovaný objekt novostavby. Přeložka bude řešena buď jako vrchní vedení nebo zemním kabelem.
•	Podél SZ hranice prochází vodovodní přivaděč DN 600 pro Náchod. Objekt stavby bude v kontaktním místě respektovat ochr. zónu cca 4 m (norma 2,5m) od vnějšího pláště potrubí.
•	Na sousedním pozemku při jižní hranici plynovod STL.
•	Na sousedním pozemku při jižní hranici souběžně s plynovodem je veden veřejný vodovodní řad DN 150, stoka splaškové vody DN 400, stoka srážkové vody.

Před zahájením jakýchkoliv prací na staveništi bude investorem zajištěno  vytýčení veškerých inženýrských sítí jejími správci (včetně pozemků dotčených budováním přípojek). 

Na ploše budoucího staveniště se nachází 4 vzrostlé stromy (topoly), které bude nutno vykácet. Náhradou bude provedena výsadba v rámci ozelenění plochy prodejního centra.

Ornice bude z plochy staveniště sejmuta v rámci SO - 01 Terénní úpravy, příprava staveniště. Ornice bude dílem odvezena na místo určené orgánem ochrany ZPF v Náchodě a dílem ponechána na meziskládce pro zpětnou rekultivaci ploch a sadové úpravy v areálu. 

Stavba tedy bude zahájena provedením základních terénních úprav, včetně hutněného podsypu jako příprava pro založení samotného objektu na základě vyhodnocení geologického a hydrogeologického průzkumu atd.

Pro provádění násypu bude zpracován technologický projekt navážení a postupného hutnění násypu. Násyp se musí budovat pod dohledem odborného dozoru. 

B.I.6.2. Stavební řešení
B.I.6.2.1. Základní popis, stavební objekty
	Základní členění stavby na stavební objekty je následující:

SO - 01  Terénní úpravy, příprava staveniště
SO - 02  Obchodní objekt  FAMILY CENTER
SO - 03  Splašková kanalizace a rozvody v areálu
SO - 04  Dešťová kanalizace a rozvody v areálu
SO - 05  Přípojka vody a rozvody v areálu
SO - 06  Přípojka plynovodu, vnitřní rozvod plynu 
SO - 07  Přípojka VN,  trafostanice
SO - 08  Venkovní rozvody NN, uzemnění a venkovní osvětlení
SO - 09  Přípojka slaboproudu Českého Telecomu
SO - 10  Komunikace a zpevněné plochy v areálu 
SO - 11  Sadové úpravy a drobné objekty, oplocení

Celkovou představu podává situace stavby v přílohové části tohoto oznámení. Dále je podána charakteristika nejpodstatnějších částí stavby:

B.I.6.2.2. Objekt centra – architektonické, dispoziční a stavební řešení
Celkové urbanistické řešení a umístění stavby respektuje územní podmínky, tj. zejména tvar, sklon a velikost zvoleného pozemku, vazby na okolní zástavbu i stávající dopravní vazby.
Výchozí podmínkou pro situování objektu bylo osazení objektu do terénu, napojení na komunikační systém, vytvoření dostatečných parkovacích ploch pro zákazníky i vlastní obsluhu centra z hlediska zásobování obchodních jednotek.
Objekt - "FAMILY CENTER" - je řešen jako jednopodlažní halový nepodsklepený objekt půdorysných rozměrů cca 116 x 41 m, provedený jako dvoulodní železobetonový montovaný skelet; světlá výška haly bude 3,8 m pod spodní líc vazníků; výška atiky 6,5 m. Základní hmotu tvoří jednoduchý kvádr hlavní prodejní plochy se zázemím osazený na výškově upraveném terénu (násypu). objekt bude nepodsklepený, 
Architektonický výraz je dán jednoduchým a funkčním tvarem hmoty a provedením vnějšího pláště. Předpokládá se utilitární barevné řešení vycházející z funkce obchodního objektu – tj. použití plných termoizolačních panelů ve vodorovném rastru, barvě stříbrošedé (RAL 9006). Prosklené plochy na vstupním průčelí budou z čirého skla. Přirozeně osvětleno bude dle účelu i v zázemí prodejen - ze strany zásobovací komunikace, tedy z jižní strany. 
Pozornost bude věnována zejména pohledově exponované vstupní straně, podél které je navržena tvarově výrazná markýza (ocelové konstrukce + transparentní polykarbonátové desky, event sklo), která umožní zvýraznit pohledově exponovanou stranu objektu i jednotlivé portály prodejen a současně ochrání zákazníky při nepříznivém počasí. Architektonické řešení průčelí je založeno na kontrastu jednoduchého tvaru s elegantně i neutrálně působící metalickou stříbrnou barvou panelů a působení výrazných reklamních prvků (loga firem, reklamní panely, vstupní portály apod.), které budou dopracovány podle konkrétních požadavků budoucích uživatelů v dalším stupni PD. Světelné reklamní štíty budou umístěny nad vstupy pod atikou budovy. 
Důraz bude kladen i na nasvětlení fasád budov, osvětlení komunikačních  prostor, světelné reklamy, aby i v nočních hodinách byla architektura obchodního centra zajímavá a živá.
Objekt je dispozičně rozdělen na 7 samostatných provozních jednotek - prodejen. Každá z nich bude vybavena samostatným skladovým a sociálním zázemím (umývárnou, šatnami, denní místnost pro personál, WC). Velikost a počet bude dimenzován dle požadavků budoucích nájemců, předpokládaného počtu pracovníků a v závislosti na příslušných legislativních podmínkách pro tyto provozy. Hlavní vstup do každé prodejny je navržen automatickými posuvnými dveřmi do prodejního prostoru, zázemí je umístěno v zadní - jižní části objektu, tak aby zásobování prodejen bylo umožněno ze stávající obslužné komunikace za objektem.
Ze zásobovací komunikace je přístupné technické vybavení - rozvodna NN, plynová kotelna, místnost MaR, sklad správce objektu, které jsou součástí hmoty objektu "FAMILY CENTER". Rovněž trafostanice VN je situována jako samostatná místnost uvnitř objektu, přístupná ze zásobovacího pruhu.

Dispoziční řešení respektuje požadavky na přístupnost a bezpečnost imobilních občanů - hlavní vstupy do objektu i jednotlivých nájemních prostor jsou navrženy v šíři 1200 mm; vertikální převýšení ve vstupu a v 1.NP nepřesáhne 20 mm; apod. Konkrétní požadavky na stavbu z této oblasti budou podrobněji promítnuty do stavebního řešení v dalším stupni přípravy PD.
V rámci budoucího obchodního centra bude projektem navržena výsadba nové zeleně. 

B.I.6.2.3. Dopravní řešení
	Napojení nového obchodního centra je řešeno ze stávající účelové komunikace vedené podél jižní a východní hranice řešeného území. V jižní části, kde stávající účelová komunikace tvoří hranici, dojde k napojení, formou rozšíření o odstavný pruh pro zásobování Family Centra v šířce cca 4m a délce cca 107 m. Při východní hranici před točnou MHD je navržen vjezd na odstavné parkoviště s chodníkem pro pěší. Žádné další úpravy stávajících komunikací se nepředpokládají. 
Pro zajištění přístupnosti obchodního centra hromadnou autobusovou dopravou bude i nadále využívána stávající autobusová zastávka (točna obslužné komunikace) vybudovaná pro stávající sousední OD Kaufland. 

B.I.7. Předpokládaný termín zahájení realizace záměru a jeho dokončení
Předpokládaný termín zahájení: 	10/2006
Předpokládaný termín dokončení: 	04/2007

B.I.8. Výčet dotčených územně samosprávných celků
Stavba se nachází na území města Náchod, k. ú. Běloves.

B.I.9. Zařazení záměru do příslušné kategorie a bodů přílohy č. 1 k zákonu
Toto oznámení je zpracováno ve smyslu  § 6 a přílohy č. 3 k zákonu č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí, ve znění platném v době zpracování oznámení. Záměr je oznamován podle přílohy č. 2 k citovanému zákonu, kategorie II (záměry vyžadující zjišťovací řízení), bod 10.6. Skladové nebo obchodní komplexy včetně nákupních středisek, o celkové výměře nad 3 000 m2 zastavěné plochy; parkoviště nebo garáže s kapacitou nad 100 parkovacích stání v součtu pro celou stavbu.

Dle sloupce B spadá tento záměr pod působnost orgánu příslušného kraje, tj. Královéhradeckého kraje.

B.II. Údaje o vstupech
B.II.1. Zábor půdy
	Zábor půdy:

Celková výměra staveniště: 12 504 m2
- z toho ZPF:   1 053 m2.

	Předmětná lokalita je v současnosti nezastavěna a v evidenci katastru nemovitostí je vedena jako „zahrada", „ostatní plocha“, „zastavěná plocha a nádvoří“ s využitím: zbořeniště (v současnosti již zbouráno). Všechny pozemky mají způsob ochrany: „vnitř. lázeň. území, ložis.slatin a rašeliny, ochr. pásmo 1.st.“. Před vydáním územního rozhodnutí bude zajištěno vynětí dotčené plochy ze ZPF. Skrývka ornice bude provedena v rámci terénních úprav, přípravy staveniště. Ornice bude dílem odvezena na místo určené odborem ŽP MÚ v Náchodě a dílem ponechána na pozemku pro zpětné ohumusování. 

Výstavba obchodního centra je na území určeném jako plocha občanské vybavenosti a je v souladu s územním plánem pro Město Náchod (viz. vyjádření ze 7. 11. 2005, zn.: 13509/2005/VÝST/Pe).

B.II.2. Odběr a spotřeba vody
B.II.2.1. Zásobování pitnou vodou
Zásobování navrhovaného obchodního domu pitnou vodou je navrženo novou vodovodní přípojkou ze stávajícího vodovodu, který vede podél staveniště.

Provozem objektu budou vznikat 3 druhy odpadních vod a to vody běžné splaškového charakteru, vody srážkové ze střech a srážkové vody z komunikací a zpevněných ploch.

Výpočet potřeby vody
Potřeba pitné vody	počet	l.os-1.den-1	celkem			
1.	Zaměstnanci	30	60	1 800		l.den-1	
2.	Návštěvníci	700	3	2 100		l.den-1	
3.	Úklid	4 300	0,2	860		l.den-1	
	celkem		4 760		l.den-1	
		Qd		4,76		m3.den-1	
	Přehled :	Qp	=	0,11		l.s-1	
		kd	=	1,5			
		Qm	=	0,17		l.s-1	
		kh	=	1,8			
		Qh	=	0,30		l.s-1	
	Souhrnné množství :	Qrok	=	1 737		m3 	

Zásobování navrhovaného objektu pitnou vodou je navrženo ze stávajícího vodovodu DN 150, vedeného podél příjezdné komunikace ke Kauflandu. Navržená vodovodní přípojka bude napojena na stávající vodovod navrtávkou. 

Ohřev teplé vody bude zajišťován decentralizovaně elektrickými zásobníkovými ohřívači v místě jejího odběru.

B.II.2.2. Zásobování požární vodou
Požární zabezpečení navrženého objektu je navrženo ze stávajícího vodovodu DN 150 mm.

Požární hydrant musí mít vydatnost min. 6.0 l.s-1, vzdálenost od objektu do 150 m. Vnitřní odběrní místa  - v každém shopu jeden hydrant s tvarově stálou hadicí dl. 30 umístěn tak, aby z něj bylo možno hasit v každém místě požárního úseku. 

B.II.3. Spotřeba materiálů
	Pro období výstavby a vlastního provozu se předpokládá spotřeba materiálů charakteristických pro danou stavbu a následně pro provoz prodejního centra uvažovaného typu. Vzhledem k tomu, že se nejedná o materiály, které by se vymykaly ze současné praxe (ať se jedná o způsob jejich získávání nebo specifické požadavky na jejich dopravu, skladování a manipulaci), a jejich získávání se předpokládá nákupem od jiných subjektů, není zde jejich popis uváděn.

	K exploatování přírodních zdrojů v této souvislosti nebude docházet. 
 
B.II.4. Spotřeba energií
B.II.4.1. Tepelná energie
B.II.4.1.1. Tepelná bilance objektu
Předběžný výpočet tepelných ztrát byl proveden dle ČSN 060210 pro venkovní výpočtovou teplotu -15 °C v krajině s intenzivními větry, charakteristické číslo budovy 12 Pa0,67 . 
Obvodové konstrukce domu budou tepelně technickými parametry splňovat požadavky normy ČSN 730540-2 : 2002, objekt bude z hlediska hospodaření s energiemi vyhovovat zák. č. 406/2 000 Sb., ve znění vyhl. 151/152 a 291/ 2001 Sb.
Poloha budovy nechráněná, provoz vytápění nepřerušovaný s nočním útlumem. Teploty ve vytápěných a nevytápěných místnostech byly voleny v souladu ČSN 060210. 

Tepelné ztráty objektu 			300 kW
Nucené větrání				330 kW
Dveřní clony					150 kW
Celkem					780 kW

Roční spotř. energie a paliva ÚT		606 790 kWh/rok	66 320 m3/rok		
Roční spotř. energie VZT			601 748 kWh/rok	66 126	m3/rok
Celkem				         1 208 538 kWh/rok	132 446 m3/rok

B.II.4.1.2. Způsob zajištění tepelné energie
	Zdrojem tepla pro vytápění je navržena teplovodní plynová kotelna umístěna v objektu. V kotelně budou osazeny dva teplovodní kotle firmy Viessmann VITOPLEX 100 – 405 KW na spalování zemního plynu s tlakovými hořáky typu Weishaupt. Normovaný stupeň využití 94 %. Kotel je třítahový s nízkým zatížením spalovacího prostoru a tím čisté spalování s nízkými emisemi oxidu dusíku. Celkový jmenovitý výkon  teplovodní  kotelny činí  810 kW. 

Systém vytápění:
Systém vytápění byl navržen jako teplovodní, dvoutrubkový s nuceným oběhem topné vody pomocí čerpadel. Způsob vytápění je řešen deskovými otopnými tělesy a vzduchotechnikou. Teplotní spád 80°/60°C pro otopná tělesa, 80/60°C pro vzduchotechniku. 

B.II.4.2. Zemní plyn
Zemní plyn je určen pro provoz kotelny v objektu Family centra. Výkon kotelny je cca 810 kW. Hodinová spotřeba zemního plynu bude 96 m3h-1 . Přetlak zemního plynu pro kote je 20 kPa.

Stávající STL plynovod v lokalitě je provozován s provozním přetlakem 300 kPa. Zemní plyn pro objekt bude přiveden STL plynovodní přípojkou, ukončenou ve zděném nebo typovém pilíři uzávěrem.

B.II.4.3. Elektrická energie
Požadovaný příkon:
Cca	Psc  =  400 kW

Zajištění výkonu:
Bude provedeno výstavbou nové transformační stanice VN/NN, napojení do stávajícího vedení VN.

Transformace VN/NN:
Bude vybudována nová transformační stanice 35/0,4kV – 1x 630kVA. Transformační stanice bude zděná se zpevněným příjezdem a plochou pro dopravu technologie.

B.III. Údaje o výstupech
B.III.1. Emise do ovzduší
Poznámka: 
Údaje v této kapitole jsou podrobně rozvedeny v materiálu: Mgr. J. Bucek: „Rozptylová studie: Family Centrum Náchod, Brno, prosinec 2005“, který tvoří přílohu tohoto oznámení. 

B.III.1.1. Stacionární bodové zdroje emisí
Jako bodové zdroje emisí v areálu jsou uvažovány zdroje pro vytápění Family Centra. Zdrojem tepla pro vytápění je navržena teplovodní plynová kotelna umístěna v objektu. V kotelně budou osazeny dva teplovodní kotle firmy Viessmann VITOPLEX 100 – 405 kW na spalování zemního plynu s tlakovými hořáky typu Weishaupt. Normovaný stupeň využití 94 %. Kotel je třítahový s nízkým zatížením spalovacího prostoru a tím čisté spalování s nízkými emisemi oxidu dusíku. Celkový jmenovitý výkon  teplovodní  kotelny činí  810 kW. 

Garantované emise u použití hořáků Weishaupt :     
                                         	CO           	  - 100 mg/m3
NOx          	 -   80 mg/m3
          tuhé látky	 -  10 mg/m3
Odkouření kotlů bude provedeno samostatnými kouřovody do třísložkového zavěšeného komína do výšky 8 metrů. 

Celková roční spotřeba zemního plynu na celý objekt bude dle projektové dokumentace 132 446 m3.

Údaje o emisích z plynové kotelny vycházejí z následující úvahy. Celková roční spotřeba zemního plynu je v objektu 132 446 m3 zemního plynu za rok. Z výše uvedeného množství zemního plynu se uvolní následující množství emisí:

Zemní plyn	Emise [t/rok]	Emise [g/s]	
NOx	0,2543	0,0235	
CO	0,0424	0,0039	
CxHy	0,0085	0,0008	
SO2	0,0013	0,0001	
Tl	0,0026	0,0002	

Přívod spalovacího vzduchu bude zajištěn v rámci vzduchotechniky nucený, pomocí ventilátoru s ohřevem větracího vzduchu. Návrh větrání bude proveden podle požadavků ČSN 07 0703 a dimenzován tak, aby byla zajištěna třínásobná výměna vzduchu v kotelně a zároveň zajištěno potřebné množství vzduchu pro spalování plynu při maximálním výkonu kotlů.
Odtah spalin bude proveden do svislých kouřovodů, vedených nad střechu budovy. Kouřovody budou provedeny jako třísložkové z materiálu, vhodného pro odtah spalin od plynových kotlů.

B.III.1.2. Liniové zdroje emisí
Dále pak dalšími zdroji emisí bude vyvolaná automobilová doprava. Jednak parkoviště a jednak vyvolaná automobilová doprava. Uvažovaný nárůst automobilové dopravy do areálu vychází z následující úvahy: Počet parkovacích stání je 109. Pokud budeme uvažovat, že na jednom parkovacím stání se denně vystřídá cca 4,5 automobilů, pak počet automobilů za den na parkovišti je roven cca 491 automobil. Tyto automobily musejí samozřejmě přijet a odjet. Tedy pohyb na příjezdové komunikaci je dvojnásobný, tedy 982 automobilů. Trasování dopravy je z Family Centra na ulici Kpt. Jaroše a na křižovatce s Polskou se automobilová doprava rozdělí rovnoměrným způsobem směr Náchod a směr Hraniční přechod. Do areálu budou jezdit také zásobovací vozy. Uvažujeme s pojezdy cca 10 lehkých nákladních automobilů a čtyř těžkých nákladních automobilů za den.

Jako emisní faktory pro výpočet emisí jsou zvoleny emisní faktory MEFA 02.

Je důležité upozornit na skutečnost, počet pojezdů automobilů po parkovišti je dvojnásobný oproti počtu automobilů.

B.III.1.3. Plošné zdroje emisí
Emise z parkoviště byly vypočteny následujícím způsobem:

Celkový počet automobilů při provozu areálu bude 491 osobních automobilů, 10 LNA a 4 těžkých automobilů za den. Toto je víceméně nejhorší možný stav, lze předpokládat, že počty automobilů, které s v areálu otočí bude menší. Emise jsou spočítány následujícím způsobem:

Tedy uvažujme 491 osobních automobilů, 10 LNA a 4 těžkých automobilů za den. Pokud opět vyjdeme z programu MEFA 2002  lze konstatovat, že při pojezdu 491 osobních automobilů po parkovišti, nákladních 10 LNA a 4 TNV se v průměru uvolní 68 g emisí NO2 za den, pokud budeme uvažovat pojezd po parkovišti 300 metrů. 

Emisní faktor pro osobní automobil:		0,11 g emisí na km
Emisní faktor pro LNA:			1,13  g emisí na km
Emisní faktor pro nákladní automobil TNV:	1,89  g emisí na km

Pro benzen jsou emise spočítány stejným způsobem, avšak s jinými emisními faktory:

Emisní faktor pro osobní automobil:		0,0021 g emisí na km
Emisní faktor pro LNA:			0,0096 g emisí na km
Emisní faktor pro nákladní automobil TNV:	0,013 g emisí na km

Pokud budeme uvažovat tyto emisní faktory, pak emise benzenu z pojezdu automobilů po parkovišti jsou celkově 1,1 g emisí z nákladní automobilové dopravy (TNA a LNA) a osobní automobilové dopravy.

Dále pak je nutné k této emisi připočítat emisi ze startu osobních automobilů, tu lze vypočítat  na základě dále uvedeného postupu.

Emisní faktory pro studený start automobilů byly převzaty od Hydrometeorological Institute of United Kingdom, což je obdoba našeho  ČHMU ve Velké Británii. Emisní faktory jsou k nahlédnutí u zpracovatele této rozptylové studie.

Ty jsou stanoveny  u NO2 na 1,19 g na jeden start a pro benzen na úrovni 0,074. Pokud budeme uvažovat start 30 osobních , 35 dodávek a 20 nákladních   automobilů za den, tak je celková emise dána vztahem:

(1,19 OS *491) + ( 0,82 * 10)+ (4,17*4) =  574 g emisí za den na start všech automobilů a 
(0,074 OS *491) + ( 0,054 * 10)+ (0,132 *4) = 37 g emisí za den na start všech automobilů.  

Celková emise je pak dána součtem emisí z pojezdu po parkovišti a startů automobilů.

Pro úplnost je nutno uvažovat emise v důsledku provádění výstavby, které budou především vyvolány manipulací se suchými podíly zeminy, písku apod. Tyto emise budou časově omezeny a jejich minimalizace je  záležitostí organizace výstavby. 

B.III.2. Odpadní vody
Provozem objektu budou vznikat tři druhy odpadních vod: vody běžné splaškového charakteru, vody srážkové ze střech a vody z komunikací a parkovacích stání.

B.III.2.1. Splaškové odpadní vody
Množství odpadních vod:
Bilance splaškových odpadních vod	počet	l.den-1	průtok			
1.	Zaměstnanci	30	60	1 800		l.d-1	
2.	Návštěvníci	700	3	2 100		l.d-1	
3.	Úklid	4 300	0,2	860		l.d-1	
	celkem		4 760		l.den-1	
		Qd 	=	4,76		m3.den-1	
			=	0,11		l.s-1	
		kh	=	5			
		Qmax	=	0,55		l.s-1	
		Qh	=	1,98		m3.hod-1	
		přepočet	=	32		EO	
		Qměsíc	=	142,8		m3 	
		Qrok	=	1 737		m3 	
							
Znečištění odpadních vod						
	V ukazateli BSK5						
	na 1 EO		60			g.den-1	
	Produkce znečištění celkem			1 904		g.den-1	
	Roční bilance			0,7		t.rok-1	
							
	V ukazateli NL						
	na 1 EO		55			g.den-1	
	Produkce znečištění celkem			1 745		g.den-1	
	Roční bilance			0,6		t.rok-1	
							
	V ukazateli CHSK						
	na 1 EO		120			g.den-1	
	Produkce znečištění celkem			3 808		g.den-1	
	Roční bilance			1,4		t.rok-1	

Odvedení odpadních vod splaškových:
Splaškové odpadní vody z objektu budou svedeny do lomové šachty stávající veřejné kanalizace, která je zakončena centrální ČOV. Znečištění OV nepřekročí hodnoty kanalizačního řádu pro kanalizaci Náchod.

B.III.2.2. Dešťové odpadní vody 
Množství dešťových vod:
Bilance srážkových vod 	plocha			koef.	průtok			
1.	Střecha	4 600		m2	0,9	59		l.s-1	
3.	parkoviště, komunikace	4 400		m2	0,7	44		l.s-1	
	celkem	9 000		m2		103		l.s-1	
	návrhová srážka 15 min.	9 000		P =	1	143		l.s-1.ha-1	
	Objem 15 min. srážky					93		m3	
									
Roční bilance srážkových vod	plocha			koef.	objem			
	Roční srážkový úhrn					860		mm	
1.	Střecha	4 600		m2	0,9	3 560		m3	
3.	parkoviště, komunikace	4 400		m2	0,7	2 649		m3	
	celkem	9 000		m2		6 209		m3	

Odvedení odpadních vod srážkových ze střech:
Srážkové vody z navrženého objektu budou svedeny bez čištění do stávajícího otevřeného příkopu, který ústí do Metuje. Příkop bude v celé délce zrevidován a vyčištěn. V případě potřeby bude odtok retardován.
Střecha objektu bude odvodněna podtlakovým kanalizačním systémem Geberit – Pluvia. 

Odvedení zaolejovaných vod srážkových z komunikací:
Srážkové vody z komunikací v areálu Family Center, které mohou být kontaminovány ropnými látkami, budou svedeny do navrženého odlučovače ropných látek. Zbytkové znečištění vod bude odpovídat NV 61/2003 Sb.
Vyčištěné vody budou spolu s vodami dešťovými ze střechy vypouštěny do otevřeného příkopu.

B.III.3. Odpady a obaly
	V rámci předkládaného záměru je nutno uvažovat především dva základní okruhy vzniku odpadů. jde o odpady vzniklé v průběhu výstavby a dále odpady, které budou vznikat při vlastním provozu. Následně je podána přehledná charakteristika možných vznikajících odpadů v členění dle Katalogu odpadů. Množství vznikajících odpadů nebylo možno uvést, protože toto oznámení bylo zpracováváno souběžně s projektovou dokumentací pro územní řízení, a  potřebné údaje nebyly dosud dispozici.

B.III.3.1. Odpady stavební
Vznik této skupiny odpadů bude zapříčiněn dvěma důvody. Jde jednak o přípravu staveniště a dále se jedná o vlastní průběh výstavby.

B.III.3.1.1. Příprava staveniště
	Při charakteristice možných odpadů, vznikajících v této fázi musí být zahrnuty i možné druhy odpadů z odstraňování dosavadních staveb.	Protože projekční příprava v době zpracování tohoto oznámení nedospěla dosud do fáze, kdy by bylo možno uvést konkrétní druhy vznikajících odpadů, je nutno poukázat na tu skutečnost, že mohou vznikat odpady související s dosavadním charakterem plochy, kde má být stavba realizována. Jde tedy především o odpady ze stávajících zpevněných komunikací a budov, a dále o odpady z potřebných terénních úprav. Je nutno uvažovat odpady ze  škály uvedené  v Katalogu odpadů ve skupině 17: Stavební a demoliční odpady. Především se bude jednat o odpady:
Č.	Kód	Název podskupiny  nebo druhu odpadu dle Katalogu odpadů	Kat.	
1.	17 01 01 	Beton	O	
2.	17 02 02	Sklo	O	
3.	17 02 03	Plasty	O	
4.	17 03 02	Asfaltové směsi neuvedené pod číslem 17 03 01	O	
5.	17 04 05	Železo a ocel	O	
6.	17 04 11	Kabely neuvedené pod 17 04 10	O	
7.	17 05 03	Zemina a kamení obsahující nebezpečné látky	N	
8.	17 05 05 	Zemina a kamení	O	
9.	17 06 04	Izolační materiály neuvedené pod čísly 17 06 01 a 17 06 03	O	
10.	17 09 04	Směsné stavební a demoliční odpady neuvedené pod čísly 17 09 01, 17 09 02  a 17 09 03	O	

K odpadu kat. č.: 17 05 03:
	I když se s ohledem na předcházející činnost v lokalitě výstavby nepředpokládá výskyt starých zátěží v oblasti kontaminace podloží je nutno při přípravě staveniště i při vlastních stavebních pracích věnovat této možnosti patřičnou pozornost.  To i s ohledem na stávající způsob využívání částí dotčené plochy.V případě, že k výskytu tohoto druhu odpadu dojde, je nutno zajistit vyhodnocení rozsahu výskytu takto kontaminované zeminy, zajistit její odtěžení a oddělené uložení v souladu s předpisy  platnými v odpadovém hospodářství. Dále pak je nutno zajistit konečné zneškodnění tohoto odpadu prostřednictvím oprávněné organizace, a to buď asanací (dekontaminací) na místě vzniku nebo v příslušném zařízení, nebo uložením na skládku příslušné skupiny, pokud to umožní limitní koncentrace škodlivin, obsažených v odpadu.“

Obecně:
V rámci další přípravy stavby musí být struktura odpadů dopřesněna, zejména musí být ověřeno, zda  dojde ke vzniku výše uvedených nebezpečných odpadů, musí být určeny způsoby zajištění nakládání s odpady dle platných předpisů v odpadovém hospodářství a zajištěno jejich zneškodnění prostřednictvím oprávněných odběratelů. V rámci přípravy stavby musejí být vyjasněny kompetence mezi investorem a dodavatelem stavby o tom, který subjekt bude zajišťovat náležité zneškodnění odpadů vzniklých při výstavbě.

B.III.3.1.2. Odpady z realizace stavby
	Struktura vznikajících odpadů bude v podstatě obdobná jako výše v první tabulce kapitoly 3.1.1. s tím, že bude minimalizován výskyt odpadů kat. „N“. 

	Přehled odpadů vznikajících při výstavbě vychází z údajů uvedených v projektových dokumentacích pro stavby obdobného charakteru. Dále jsou uvedeny odpady, které mohou vznikat s ohledem na použité stavební technologie a konstrukční materiály.

	V době zpracování tohoto oznámení nebyly k dispozici údaje o pravděpodobném množství těchto odpadů.

Č.	Kód	Název podskupiny  nebo druhu odpadu dle Katalogu odpadů	Kat.	Charakteristika vzniku	Předpokládané množství (t) - řádově	
 1.	08 01 11	Odp. barvy a laky obsahující organická rozpouštědla nebo jiné nebezpečné látky	N	Z nátěrových prací	setiny	
2.	15 01 01	Papírové a lepenkové obaly	O	Od materiálů použitých pro výstavbu	desetiny	
3.	15 01 02	Plastové obaly	O	Od materiálů použitých pro výstavbu	desetiny	
4.	15 01	Obaly (podskupina)	O,N	Dále blíže neurčené obaly z mat. pro výst.	desetiny	
5.	15 02 02	Absorpční činidla, filtrační materiály… znečištěné nebezpečnými látkami	N	Materiál použitý na čištění součástí, popř. na záchyt úkapů ropných látek.	desetiny	
6.	17 01 01	Beton	O	Stavební materiály	jednotky	
7.	17 01 03	Keramika	O	Stavební materiály	jednotky	
8.	17 02 01	Dřevo	O	Stavební materiály	desetiny	
9.	17 02 03	Plasty	O	Stavební materiály	desetiny	
10.	17 04	Kovy (podskupina)	O	Odpady konstrukčních materiálů použitých při stavbě	jednotky 	
11.	17 04 11	Kabely neuvedené pod 17 04 10	O	Odpady kabelů použitých při výstavbě	desetiny až setiny	
12.	17 06 04	Izolační materiály neuvedené pod čísly 17 06 01 a 17 06 03	O	Zbytky konstrukčních materiálů použitých při výstavbě	desetiny až jednotky	
13.	17 03 02	Asfaltové směsi neuvedené pod číslem 17 03 01	O	Zbytky konstrukčních materiálů používaných na  kryty komunikací. Nepředpokládá se vznik odpadu č. 17 03 01 Asfaltové směsi obsahující dehet, kat N (jak uvádí PD), s ohledem na současně používané materiály.	desetiny	
14.	17 09 03	Jiné stavební a demoliční odpady (včetně směsných stavebních a demoličních odpadů) obsahující nebezpečné látky	N	Podíly odpadů z výstavby znečištěné použitými nebezpečnými látkami a přípravky.	jednotky	
15.	20 01 21	Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť	N	Osvětlení. Bude minimalizováno formou zpětného odběru výrobku.	minimálně	
16.	20 02 01	Biologicky rozložitelný odpad	O	Odpady ze zeleně	desetiny	
17.	20 03 01	Směsný komunální odpad	O	Od pracovníků na stavbě	jednotky	
18.	20 03 03	Uliční smetky	O	Úklid venkovních ploch	jednotky	

B.III.3.2. Odpady z provozu
	Přehled odpadů vychází z údajů uvedených v projektových dokumentacích pro stavby obdobného charakteru. Dále jsou uvedeny odpady, které mohou vznikat s ohledem na charakter nově realizovaných celků.
Č.	Kód	Název podskupiny  nebo druhu odpadu dle Katalogu odpadů	Kat.	Charakteristika vzniku	Předpokládané množství (t)	
1.	15 01 01	Papírové a lepenkové obaly	O	Provoz , obch. činnost	jednotky až desítky	
2.	15 01 02	Plastové obaly	O	Provoz , obch. činnost	jednotky až desítky	
3.	15 01 03	Dřevěné obaly	O	Provoz , obch. činnost	jednotky až desítky	
4.	20 01 21	Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť	N	Údržba osvětlení. Bude minimalizováno formou zpětného odběru výrobku.	minimálně	
5.	20 03 01	Směsný komunální odpad	O	Úklid prostor	jednotky až desítky	

V době zpracování tohoto oznámení nebyly k dispozici údaje o pravděpodobném množství těchto odpadů.

Protože záměr předpokládá provoz nového objektu formou pronájmu prodejních prostor jednotlivým samostatným prodejcům, budou tito původci odpadů, které budou při jejich činnosti vznikat. Nakládání s těmito druhy odpadu je potom plně v kompetenci těchto původců.
	
	Provozovatelé musí plnit povinnosti vyplývající z platných právních předpisů v oblasti odpadového hospodářství. Zejména se jedná o povinnosti:
•	odpady zařazovat podle druhů a kategorií způsobem předepsaným zákonnými předpisy,
•	zajistit přednostní využití odpadů v souladu s požadavky zákonných předpisů,
•	odpady, které sám nemůže využít nebo odstranit převést do vlastnictví pouze oprávněné osobě dle příslušných předpisů,
•	ověřovat nebezpečné vlastnosti nebezpečných odpadů a nakládat s nimi podle jejich skutečných vlastností,
•	shromažďovat odpady utříděné podle jednotlivých druhů a kategorií,
•	zabezpečit odpady před jejich nežádoucím znehodnocením, odcizením nebo únikem,
•	vést průběžnou evidenci o odpadech a způsobech nakládání s nimi, ohlašovat odpady atd.
•	pro nakládání s nebezpečnými odpady si vyžádat souhlas příslušného správního úřadu.

Pro investora a  provozovatele z toho konkrétně vyplývá zejména:
•	Věnovat zvláštní pozornost nakládání s nebezpečnými odpady včetně zabezpečení jejich míst soustřeďování, provedení a označování shromažďovacích prostředků, vypracování identifikačních listů nebezpečných odpadů, zpracování provozní dokumentace (provozní řády, určení odpovědného pracovníka atd.).
•	S touto skutečností musí počítat projektant při projekci stavby a pamatovat na prostory určené pro nakládání s odpady, vč. kategorie „N“.
•	Smluvní zajištění odběratelů odpadů s příslušným oprávněním.

Vzhledem k tomu,že provozovatel objektu jako takového je již v současné době původcem odpadů, nejedná se v důsledku realizace oznamovaného záměru o kvalitativně nové povinnosti, jejichž plnění by již dosud nemusel zajišťovat. 

B.III.3.3. Povinnosti v oblasti nakládání s obaly
	Z charakteru provozu budoucího objektu vyplývá, že provozovatelé budou muset plnit povinnosti v oblasti nakládání s obaly. Jedná se zejména o:

•	označování obalů,
•	opakovaně použitelné obaly,
•	vratné obaly (vč. zálohovaných),
•	zajištění zpětného odběru.

Zejména je třeba zajistit, aby ty obaly, se kterými je nutno nakládat přednostně ve smyslu zákona o obalech, nebyly vyřazovány jako odpad podle zákona o odpadech.

	Uvedené povinnosti opět spadají do kompetence nájemců komerčních prostor.

B.III.4. Hluk
	Protože problematika hluku je jedním z významných vlivů záměru do životního prostředí, byla zpracována hluková studie (Milan Tesař, Brno, 6.12.2005), která podrobně hodnotí vlivy  v této oblasti. Hluková studie tvoří přílohu tohoto oznámení. 

	Ze závěrů hlukové studie vyplývá následující:

Za zdroje hluku Family Centra se počítají jednak zdroje stacionární, jednak zdroje mobilní, představované zásobovacími vozidly, manipulačními prostředky, provozem parkovišť.

Mobilní zdroje:

Koncem r. 2006, po realizaci a zprovoznění předmětné navrhované stavby, lze očekávat následující intenzity dopravy. Jedná se o odborný odhad na úrovni maximálního očekávaného stavu.

Pro silnici I/33 
	10 100 vozidel/24 h, z toho 23 % TN (nad 3 t) – zvýšení o 1000 vozidel/24 h

Po silnici ul. kpt. Jaroše
	1100 vozidel/16 h, z toho 2 % TN (nad 3 t) – zvýšení o 340 vozidel/24 h

Pro silnici „příjezdovou“ se zvýší intenzita o zákazníky nového Family Centra (102 parkovacích míst) na předpokládané maximum
	2 400 vozidel/16 h, z toho 1 % TN (nad 3 t) – zvýšení o 1000 vozidel/24 h

Železnice ČD neočekává nárůst intenzity dopravy.

	Tento stav se v misích hluku projeví následovně:

Hluková studie ve své příloze  3 dokládá výsledky výpočtů imisí hluku z dopravy po zprovoznění Family Centra takto:

Výpočetní bod 1 na hraně budoucí městské zeleně dokladuje LAeq,T = 54,6 dB (tj. zvýšení oproti dnešku o 2,9  dB)

Výpočetní bod 2 u zahrad ul. Doubicovy dokladuje LAeq,T = 63,5 dB (tj. původní nezvýšená úroveň)

Výpočetní bod 3 na hraně budoucího sportoviště dokladuje LAeq,T = 47,1 dB.

Stacionární zdroje:

V současné době není určeno jakými stacionárními zdroji bude nový objekt obchodního centra vybaven. V úvahu přichází např. vzduchotechnika, kondenzátorové jednotky chlazení, kotelna apod.

Z tohoto důvodu byl proveden tzv. zpětný výpočet, jehož výsledkem jsou maximální přípustné emisní hlukové hodnoty případných zdrojů. Aby u hranice nejbližšího chráněného venkovního prostoru, tj. budoucího sportoviště nebyly překročeny limity hluku LAeq,T = 50 dB v denní době (v noci nebude sportoviště užíváno), neměly by zdroje instalované ve stavbě resp. na objektu přístavby překročit
			LAeq,T = 74 dB ve vzdálenosti 1 m od zdroje 
						- 8 -

Dodržení uvedené hodnoty zajistí ve vzdálenosti 50 m pokles hlukových imisí na hodnotu LAeq,T = 40 dB, která v součtu s prognostickým údajem hlukové imise od dopravy na hraně sportoviště (viz výpočtový bod 3 v příloze 3 hlukové studie) LAeq,T = 47,1 + 40 = 47,9 dB. Tato hodnota je pod úrovní limitu hluku se započtením nejistoty měření a výpočtů:  LAeq,T = 50 dB + 2 dB. 

Období výstavby:
	Harmonogram výstavby a technologické postupy výstavby nejsou v této fázi přípravy stavby ještě stanoveny. Z praxe je zřejmé, že nejhlučnější etapou výstavby je období zemních prací. Trvá řádově jednotky týdnů, přičemž hlavním zdrojem hluku je odebírání zeminy (bagr), nakládání zeminy (nakladač) a odvoz zeminy (nákladní auta).

Vzdálenost k nejbližší chráněné obytné zástavbě SZ směrem, tj. k Doubicově ulici je min. 100 m, a v JV směru k ulici U Zbrojnice min. 190 m. S ohledem na vzdálenost a povolené vyšší limity hlukových imisí lze předpokládat, že ani v údobí zemních prací nebudou imisní limity u chráněného venkovního prostoru překročeny (sportoviště v JZ směru od Family Centra ještě nebude zrealizováno). 

B.III.5. Rizika havárií
	Rizika havárií je možno spatřovat především v oblastech požárního nebezpečí a dopravních nehod.

	Problematika požárního rizika je řešena v souvislosti  s projekční přípravou stavby. Stavba bude v souladu s platnými předpisy vybavena takovým způsobem, který vyplyne ze zpracovaných podkladů, zejména požární zprávy.  Tím bude požární riziko řešeno adekvátním způsobem, bez dopadu do zvýšení ohrožení okolí.

	Dalším rizikovým prvkem je doprava – riziko dopravních nehod. Vzhledem k tomu, že součástí záměru není změna dopravních poměrů mimo vlastní areál, ani se nepředpokládá významná intenzifikace provozu, nedojde k vytvoření nových kritických bodů, které by mohly mít vliv na zvýšení dopravní nehodovosti. Zásobování areálu si nevyžádá dopravu nebezpečných materiálů v míře, která by nebyla obvyklá v souvislosti se zásobováním podobných typů obchodů.

	Vznik rizika havárií s dosahem mimo areál se tedy nepředpokládá. Rovněž se nepředpokládá aplikace zákona 353/1999 Sb., v platném znění, o prevenci závažných havárií.

C. Údaje o stavu životního prostředí v dotčeném území
C.1. Nejzávažnější environmentální charakteristiky dotčeného území
	Oznamovaný záměr bude realizován v oblasti, která je v současné době v okolí již využívána pro obdobné účely, které řeší nový projekt. Jedná se o lokalitu ve městě Náchod, místní část Běloves, v blízkosti hlavního silničního tahu do Polska -  komunikace I/33 (ul. Polská).
	
Pozemek určený k zástavbě je vymezen nárožím dvou komunikací. Ze severní strany hlavní čtyřproudovou komunikací, ul. Polská a ze západní strany místní komunikací ul. Kpt.Jaroše. Z východní strany je pozemek vymezen obchodním areálem Kaufland s obslužnou komunikací včetně kruhové točny MHD. Tato obslužná komunikace vymezuje také jižní hranici a za ní je volná plocha doposud nezastavěných pozemků. 

Předmětná lokalita je v současnosti nezastavěna a v evidenci katastru nemovitostí je vedena jako „zahrada", „ostatní plocha“, „zastavěná plocha a nádvoří“ s využitím: zbořeniště (v současnosti již zbouráno). Všechny pozemky mají způsob ochrany: „vnitř. lázeň. území, ložis. slatin a rašeliny, ochr. pásmo 1.st.“. 

Pohled na stávající stav lochy staveniště podává fotodokumentace v příloze č. 5.

C.1.1. Obecná charakteristika - dosavadní využívání území a priority jeho trvale udržitelného využívání
Předmětná lokalita leží na území města Náchod, místí část Běloves, mimo oblast  kompaktní městské zástavby, v katastrálním území Běloves. Výstavba obchodního centra je plánována na území určeném jako plocha občanské vybavenosti.

Z hlediska charakteristiky krajinného pokryvu se jedná o území nesouvislé městské zástavby. Určujícím prvkem pro dosavadní způsob využití dané lokality se v současnosti a v blízké historii jeví být blízkost dálkového silničního hraničního přechodu do Polské republiky. 

Z hlediska určujících prvků negativních vlivů na životní prostředí se bezesporu jedná o provoz na uvedené silniční komunikaci I/33.

Významným prvkem pro další využití předmětného území bude případná realizace obchvatu komunikace č. I/33, kdy vyústění obchvatu se má nacházet v oblasti hraničního přechodu  severovýchodně od místa výstavby.

Z hlediska dalších možností využívání dotčeného území může být významný fakt existence blízkého  významného krajinného prvku, kterým je tok řeky Metuje, který tvoří nadregionální biokoridor jakožto prvek ÚSES. Lokalita výstavby se nachází v širší oblasti tohoto biokoridoru, je však od koryta řeky dostatečně vzdálena a oddělena dalšími prvky výstavby (místní komunikace, domy).

C.1.2. Relativní zastoupení, kvalita a schopnost regenerace přírodních zdrojů
Problematiky  exploatace přírodních zdrojů se oznamovaný záměr nedotýká. 

C.1.3.  Schopnost přírodního prostředí snášet zátěž 
C.1.3.1.Územní systém ekologické stability krajiny
Lokalita výstavby se nachází v širší oblasti nadregionálního biokoridoru, jehož jádro tvoří tok řeky Metuje. Od koryta řeky je lokalita výstavby dostatečně vzdálena a oddělena dalšími prvky výstavby (místní komunikace, domy). Prostor biokoridoru je v dané oblasti tvořen územím městské zástavby (byť nesouvislé). Tato území mají obecně uváděn stupeň ekologické stability 0, max. 1 (tj. území  nestabilní nebo s nízkou stabilitou) a jsou k plnění své funkce nezpůsobilá nebo způsobilá omezeně. Navíc v dané lokalitě jako nejvýznamnější rušivý prvek je nutno uvažovat  liniové stavby komunikací silniční a železniční, pro svůj bariérový efekt.  Realizace oznamovaného záměru nemůže mít zásadní vliv na změnu uvedených  nynějších poměrů.

C.1.3.2. Zvláště chráněná území
V dosahu plánované stavby se zvláště chráněná území nenacházejí.

V blízkém okolí se nenacházejí biosférické rezervace UNESCO, ani evropsky významné lokality NATURA 2000 – nejbližší tato lokalita se nachází na levém břehu řeky Metuje dále po směru toku, bez možnosti styku s vlivy z realizace uvažovaného záměru.

Lokalita neleží v chráněné oblasti přirozené akumulace vod, ani není ve střetu s chráněnými ložiskovými územími.

C.1.3.3. Území přírodních parků
	Netýká se řešené problematiky.

C.1.3.4. Významné krajinné prvky
	Za významný krajinný prvek ze zákona lze považovat v dané lokalitě vodní tok řeky  Metuje. Lokalita výstavby se nachází v širším území říční nivy řeky Metuje, ale v dostatečné vzdálenosti cca 300 m, oddělena místní komunikací, další výstavou a pozemky.

	Obecně není oznamovaný záměr ve vazbě na žádné další významné krajinné prvky.

C.1.3.5. Území historického, kulturního nebo archeologického významu
	Ve vazbě na  lokalitu výstavby nedochází k dotčení tohoto územního prvku. Záměr je situován mimo ochranná pásma městské památkové zóny či městské památkové rezervace.

C.1.3.6. Území hustě zalidněná
	Oznamovaný záměr je situován na okraji města Náchod které má cca 21 000 obyvatel.

Zájmové území není situováno v přímé blízkosti obytné části města, jeho umístění neznamená bezprostřední zásadní vliv na hustě zalidněné území, jde o lokalitu umístěnou na okraji města (jak je zřejmé ze situace).

Oznamovaný záměr se nedotýká problematiky hustě zalidněných území ve smyslu vlivu tohoto faktoru na únosnost využití území.

C.1.3.7. Území zatěžovaná nad míru únosného zatížení (včetně starých zátěží)	
Z hlediska únosného zatížení je v dotčené lokalitě zřetelně nejvýznamnějším faktorem  problematika silniční dopravy, která má vliv jak na využívání území, tak na emise do ovzduší a na hlukovou situaci v místě. V rámci realizace oznamovaného záměru nebudou budovány nové veřejné komunikace, ani se neuvažuje se zřetelnou intenzifikací dopravy na komunikacích stávajících. Problematice znečištění ovzduší a hluku jsou věnovány samostatné části oznámení.
Pozitivně by se v souvislosti s uvedeným charakterem negativních vlivů projevila realizace uvažovaného silničního obchvatu, kdy by došlo ke zklidnění provozu na současné komunikaci I/33. 

C.2. Stručná charakteristika stavu složek životního prostředí v dotčeném území
	Předmětem této kapitoly je stručná charakteristika složek životního prostředí v dotčeném území, které budou pravděpodobně významně ovlivněny v důsledku realizace oznamovaného záměru. Z údajů uvedených v tomto oznámení vyplývá předpoklad, že k významnému ovlivnění jednotlivých složek životního prostředí by v důsledku realizace oznamovaného záměru nemělo dojít. Z rozboru výstupů projektované stavby vyplývá, že jako nejvýznamnější lze hodnotit výstupy do ovzduší (tj.  emise z dopravy a z provozu zařízení na spalování zemního plynu – vytápění objektu), včetně hluku. Pro tento účel byla vypracována rozptylová studie a hluková studie, které tvoří přílohu tohoto oznámení. 

C.2.1. Charakteristika stavu ovzduší
Touto problematikou se zabývá materiál: Mgr. J. Bucek: „Rozptylová studie: Family centrum Náchod, Brno, prosinec 2005“,  který tvoří přílohu tohoto oznámení. Z této studie je převzat obsah následující kapitoly.

Stávající imisní zatížení:
Pro posouzení imisního zatížení v lokalitě bylo použito dvou metod hodnocení. Jednak Sdělení odboru ochrany ovzduší MŽP s návrhem OZKO (území se zhoršenou kvalitou ovzduší) pro data za rok 2004. Dále pak rozptylová studie stávajícího imisního zatížení v blízkosti uvažovaného Family Centra.

Do rozptylové studie stávajícího imisního zatížení byly použity následující podklady: Jelikož zásadní pro imisní zatížení v lokalitě je automobilová doprava byly do výpočtu zadány údaje ze sčítání automobilové dopravy na komunikacích Polská, Kpt. Jaroše a Kladská a dále pak parkoviště u obchodního domu Kaufland, kde předpokládáme, na základě místního šetření, pohyb cca 1400 automobilů za den. Tyto dva zdroje jistě činí 90 až 95% veškerého imisního zatížení v lokalitě.

Dle sdělení odboru ochrany ovzduší MŽP s návrhem OZKO (území se zhoršenou kvalitou ovzduší) pro data za rok 2004 se Náchod nenachází v území se zhoršenou kvalitou ani pro jednu znečišťující látku.  

Pro posouzení konkrétní imisní situace v lokalitě byla zpracována varianta 1 rozptylové studie. Za stávajících podmínek je nejzatíženější komunikace Polská, na které jsou místa, kde se imisní zatížení pohybuje na úrovni okolo 130 µg/m3. Je to na úrovni cca 60 až 70% platného imisního limitu.

Z hlediska průměrných ročních koncentrací NO2 se vypočtené koncentrace pohybují na úrovni 10-18 µg/m3. Jelikož imisní limit je 40 µg/m3, pohybují se vypočtené koncentrace na úrovni do ½ platného imisního limitu.

Průměrné roční koncentrace benzenu se pohybují na úrovni do 0,5 µg/m3. Imisní limit je 5 µg/m3. Tedy stávající imisní zatížení lokality je na úrovni 1/10 platného imisního limitu.

Z hlediska stávajícího imisního zatížení v lokalitě lze konstatovat, že v území jsou dodržovány pro škodlivinu NO2 všechny stávající imisní limity včetně horní a dolní meze posuzování.

C.2.2. Hluková zátěž
	Protože problematika hluku je jedním z významných vlivů záměru do životního prostředí, byla zpracována hluková studie (Milan Tesař, Brno, 6.12.2005), která podrobně hodnotí vlivy  v této oblasti. Hluková studie tvoří přílohu tohoto oznámení. 

	Ze závěrů hlukové studie vyplývá následující:

C.2.2.1. Limitní hodnoty hluku
Hodnoty hluku se vyjadřují ekvivalentní hladinou akustického tlaku A LAeq,T. V denní době se stanoví pro 8 souvislých na sebe navazujících nejhlučnějších hodin, v noční době pro nejhlučnější hodinu, pro hluk z dopravy na veřejných komunikacích se stanoví pro celou denní a celou noční dobu. 

Nejvyšší přípustná ekvivalentní hladina akustického tlaku A (s výjimkou hluku z leteckého provozu a vysokoenergetického impulsního hluku) se stanoví součtem základní hladiny hluku LAeq,T = 50 dB a příslušné korekce dle přílohy k NV.

Jelikož navrhované Family Centrum bude mít pracovní dobu pouze v denní době, uvažujeme pouze denní limity hluku. 

Období výstavby – ul. Doubicova

Na hranici chráněného venkovního prostoru by zdroje hluku výstavby neměly způsobit vyšší hlukovou imisi, vyjádřenou ekvivalentní hladinou akustického tlaku
LAeq,T = 50 + 10 + 10 = 70 dB    (7 – 21 h)
tj. základní hladina 50 dB + korekce na ochranné pásmo drah 10 dB + 10 dB přípustná korekce pouze pro období výstavby ve zkrácené denní době. 

Poznámka: V případě ul. Doubicovy lze použít i korekci +20 dB na tzv. starou hlukovou zátěž z pozemních komunikací a drážní dopravy (místo korekce +10 dB).

Období výstavby – ul. U Zbrojnice

Na hranici chráněného venkovního prostoru by zdroje hluku výstavby neměly způsobit vyšší hlukovou imisi, vyjádřenou ekvivalentní hladinou akustického tlaku
LAeq,T = 50  + 10 = 60 dB    (7 – 21 h)
tj. základní hladina 50 dB + 10 dB přípustná korekce pouze pro období výstavby ve zkrácené denní době. 
	
C.2.2.2. Stávající situace – údaje o dopravě
Pro silnici I/33 vycházíme z oficiálního sčítání dopravy v r. 2000 a z přepočtových koeficientů (ŘSD Praha):
	 9 100 vozidel/24 h, z toho 23 % TN (nad 3 t)

Pro silnici místní, tvořenou ul. kpt. Jaroše, vycházíme z dílčího sčítání dopravy při měření hluku. Odborný odhad pro denní dobu (6 – 22 h) činí:
	760 vozidel/16 h, z toho 2 % TN (nad 3 t)
			
Pro silnici „příjezdovou“ k parkovišti Kauflandu, vycházíme z dílčího sčítání dopravy při měření hluku. Odborný odhad pro denní dobu (6 – 22 h) činí:
	1 400 vozidel/16 h, z toho 1 % TN (nad 3 t)

Po železnici ČD projede v denní době
		52 vlakových souprav/26 h, z toho 16 nákladních
	
C.2.2.3. Dnešní akustická situace
Dominantním liniovým zdrojem hluku v okolí navrhované stavby je automobilová doprava po mezinárodní silnici E67 (silnice I. třídy č. 33) a doprava po souběžně vedoucí železniční trati ČD. 

Nejbližší chráněný venkovní prostor v SZ směru je obytná zástavba ul. Doubicovy se zahradami v ochranném pásmu ČD. Tento prostor je výrazně ovlivňován hlukem dopravy železnice a silnice I/33. Navrhovaná stavba Family Centra je vzdálena od zahrad ul. Doubicovy cca 100 m. 

Nejbližší budoucí chráněný venkovní prostor bude sportovní areál, uvažovaný v ÚP města Náchoda cca 30 m jihovýchodně od dnešní příjezdové komunikace ke stávajícímu parkovišti Kauflandu, tj. cca 50 m od budoucího objektu Family centra. 

Dnešní hlukovou situaci dokladuje měření hluku v místě zeleně před budoucím sportovištěm, realizované za účelem kalibrace výpočetního programu pro prognostický výpočet. Měření hluku je doloženo v příloze č. 1 hlukové studie.

Modelování dnešní situace výpočetním programem s kontrolním výpočtem v měrovém bodě č. 1 je doloženo v v příloze č. 2 hlukové studie.. Výpočtový bod 2 prezentuje dnešní hlukovou situaci u zahrad ul. Doubicovy, přiléhajících k železniční trati ČD.

C.2.3. Biota, krajina, ÚSES
	Lokalita výstavby se nachází v místě slně antropogenně pozměněném. Dotčené pozemky se nacházejí v bezprostřední blízkosti frekventované silniční komunikace a jsou  v současné době  částečně zastavěny dočasným objektem a částečně opatřeny zpevněným krytem. Vlivy v širším okolí se nepředpokládají. Z uvedeného důvodu není na tomto místě charakteristika bioty a krajiny podávána.

Lokalita výstavby se nachází v širší oblasti nadregionálního biokoridoru, jehož jádro tvoří tok řeky Metuje. Od koryta řeky je lokalita výstavby dostatečně vzdálena a oddělena dalšími prvky výstavby (místní komunikace, domy). Prostor biokoridoru je v dané oblasti tvořen územím městské zástavby (byť nesouvislé). Tato území mají obecně uváděn stupeň ekologické stability 0, max. 1 (tj. území  nestabilní nebo s nízkou stabilitou) a jsou k plnění své funkce nezpůsobilá nebo způsobilá omezeně. Navíc v dané lokalitě jako nejvýznamnější rušivý prvek je nutno uvažovat  liniové stavby komunikací silniční a železniční, pro svůj bariérový efekt.  Realizace oznamovaného záměru nemůže mít zásadní vliv na změnu uvedených  nynějších poměrů.

C.2.4. Staré zátěže
Staré zátěže nejsou na daném pozemku evidovány. Při zemních pracích souvisejících s přípravou pozemku pro výstavbu bude věnována pozornost případným zátěžím vzniklým v důsledku sávajícího způsobu využití plochy (zpevněné komunikace a plochy).

C.2.5. Geologie a hydrogeologie
	Lokalita výstavby se nachází v oblasti kvarteru, táhnoucí sen kolem koryta řeky Metuje (hlíny, spraše, písky, štěrky).

Z hlediska geomorfologického členění reliéfu republiky (dle Balatka - Czudek - Demek - Sládek 1971) se zájmové území nachází v oblasti Náchodské vrchoviny, která je součástí podorlické pahorkatiny ve střední části sudet z vyššího geomorfologického celku sudetské soustavy. 

Lokalita výstavby není místem ohroženým sesuvy.

D. Údaje o vlivech záměru na obyvatelstvo a na životní prostředí
D.1. Charakteristika možných vlivů a odhad jejich velikosti a významnosti
	Na základě uvedených údajů lze případné vlivy na obyvatelstvo a životní prostředí hodnotit takto:

D.1.1. Vlivy na obyvatelstvo
	Přímé vlivy je nutno sledovat především v oblasti zatížení emisemi škodlivin do ovzduší a hluku. Tyto vlivy však budou minimální, jak je dále uvedeno a budou zcela překryty dominantními vlivy pocházejícími z provozu na přilehlé komunikaci.  

	Dočasně budou působit negativní vlivy vyvolané realizací stavebních prací (hluk, emise exhalací, prašnost, zátěž komunikací nákladními vozidly a stavební technikou). Tyto vlivy však budou dočasné a jejich velikost lze ovlivnit odpovídající organizací stavebních prací.

	Z hlediska dalších vyvolaných vlivů je možno sledovat kladné vlivy spočívající jednak v rozšíření počtu pracovních míst a v rozšířené nabídce prodejních ploch pro obyvatelstvo obecně. 

D.1.2. Vlivy na ovzduší a klima
	Dle provedených výpočtů (rozptylová studie) lze konstatovat následující:
Vyhodnocení imisní zátěže průměrnými ročními koncentracemi NO2 a benzenu:

Celkově lze konstatovat, že provoz FAMILY Centra se nebude výrazným způsobem podílet na imisním zatížení NO2. Průměrné roční koncentrace vzrostou na úroveň okolo 20 µg/m3. Což je o cca 2 µg/m3 oproti současnosti. A to pouze na průjezdní komunikaci Polská. Provoz parkoviště a vytápění se na imisním zatížení bude podílet v řádech desetin µg/m3.

Obdobné platí i pro průměrné roční koncentrace benzenu. Průměrné roční koncentrace se budou po realizaci záměru pohybovat na úrovni do 0,7 µg/m3, tedy 0,2 µg/m3 oproti stávajícímu stavu. Tedy jde o nikterak významný nárůst.

Vyhodnocení imisní zátěže maximálními hodinovými koncentracemi NO2:

Detailní výsledky rozptylové studie jsou uvedeny v tabelárních a grafických přílohách rozptylové studie, která tvoří přílohu tohoto oznámení. Vypočtené maximální krátkodobé koncentrace po uvedení do provozu centra se budou pohybovat na úrovni 130 µg/m3.

Taktéž jsou způsobované především automobilovou dopravou. Vytápění objektu se na imisním zatížení okolí projeví zcela bezvýznamně.

Celkové zhodnocení:
Příspěvek k imisnímu zatížení z nového zdroje znečišťování ovzduší není na takové úrovni, aby mohlo vlivem těchto zdrojů dojít k zásadnímu ovlivnění imisní zátěže v lokalitě a aby provozem nového zdroje bylo ohroženo dodržování platných imisních limitů.

	Vlivy na změnu klimatu nenastanou.

D.1.3.Vlivy v důsledku hluku, vibrací, záření
Ze závěrů hlukové studie vyplývá následující:
D.1.3.1. Výchozí předpoklady
Za zdroje hluku Family Centra se počítají jednak zdroje stacionární, jednak zdroje mobilní, představované zásobovacími vozidly, manipulačními prostředky, provozem parkovišť. Energetický součet hluku produkovaný těmito zdroji by neměl na hranici chráněného venkovního prostoru (tj. ploty zahrad ul. Doubicovy a budoucí sportoviště JV směrem za objektem Family Centra) způsobovat překročení ekvivalentní hladiny akustického tlaku 
LAeq,T = 50 dB  (den – 8 h)

Pozemní doprava na veřejných komunikacích má přípustnou korekci +5 dB pokud se jedná o klasické veřejné komunikace, resp. +10 dB pokud se jedná o okolí hlavních komunikací. V případech, kdy je chráněný venkovní prostor zasažen tzv. „starou hlukovou zátěží“, použije se korekce +20 dB.

Limit hluku pozemní dopravy pro JV hranu zahrad ul. Doubicovy:
			LAeq,T = 50 + 20 = 70 dB 		(den 6 – 22 h)

Limit hluku pozemní dopravy pro nejbližší okraj sportoviště, v ÚP Náchoda navrženého cca 30 m JV směrem od příjezdové komunikace k parkovištím Family Centra a Kauflandu:
			LAeq,T = 50 + 5 = 55 dB		(den 6 – 22 h)

D.1.3.2. Závěry hlukové studie
Výstavba Family Centra se navrhuje v zóně přilehlé ke stávajícím dopravním liniovým zdrojům hluku, a to mezinárodní silnici I. tř. č. 33 a souběžné železniční trati ČD a v sousedství již provozovaného nákupního centra Kaufland. Parkoviště Family Centra se navrhuje totožně jako u sousedícího Kauflandu, tj. přilehlé k silnici I/33, příjezdová komunikace zůstane stávající. 

Nejbližší chráněné území je tvořeno obytnou zástavbou ul. Doubicovy (cca 100 m JV směrem) a ul. U zdrojnice (cca 190 m SZ směrem). V ÚP města se počítá se sportovním areálem, který by měl být cca 50 m v JV směru. 

Prognostický výpočet je doložen prokazuje:
-	nezvýšení dnešních hladin hluku u ul. Doubicovy, kde dominuje hluk železnice a silnice I/33
-	nepřekročení imisního limitu dopravy LAeq,T = 55 dB u budoucího sportoviště

Aby nedošlo k překročení imisního limitu pro stacionární zdroje nového Family Centra LAeq,T = 50 dB v denní době na hranici budoucího sportoviště, doporučuje se v následných stupních projektové dokumentace garantovat hlukové emise zdrojů (vzduchotechnika, klimatizace, kotelna apod.) max. LAeq,T = 74 dB ve vzdálenosti 1 m od jejich obrysů resp. ústících otvorů do venkovního prostoru. 

Období výstavby požívá výhod vyšších limitů hluku ve zkrácené denní době (7 – 21 h). S ohledem na předpokládané nižší množství zemních prací a relativně dostatečně velké vzdálenosti od obytné zástavby se nepředpokládá dosažení max. přípustných hodnot hluku. 

Orgán ochrany zdraví může pro příslušný stupeň projektové dokumentace, ve kterém již budou známy údaje o zdrojích hluku, požadovat doložení konkrétnější hlukové studie.

D.1.4. Vlivy na povrchové a podzemní vody
	Záměr nepředpokládá exploataci nových zdrojů vody ani změny v řešení způsobu vypouštění odpadních vod splaškových a vod dešťových oproti současné praxi ve městě Náchod.

Vznikat budou pouze odpadní vody splaškové a dešťové. Řešení jejich odvodu pomocí oddílné kanalizace bude odpovídat požadavkům provozovatele kanalizace na území města. Splaškové vody budou odváděny do veřejné kanalizace města Náchod. Dešťové odpadní vody pocházející z parkovišť a komunikací, které by mohly být znečištěny ropnými látkami pocházejícími z parkujících vozidel, budou předčišťovány v odlučovači ropných látek a teprve poté vypouštěny do vodoteče. Dešťové vody ze střech budou vypouštěny přímo.

	Provoz realizovaného záměru nepředpokládá manipulaci se závadnými látkami pro vody.

Manipulace se závadnými látkami nebezpečnými vodám v průběhu výstavby (např. nátěrové hmoty) bude zajištěna na zabezpečených plochách. Opravy vozidel a staveních vozidel nebudou na staveništi prováděny.V důsledku provozu přístavby takováto manipulace nebude prováděna.

Obecně lze označit vlivy na povrchové vody za málo významné, dodržení platných limitů znečištění povrchových vod v důsledku vypouštění dešťových vod předčištěných v odlučovači ropných  látek je reálné.

Možné vlivy v průběhu realizace výstavby jsou eliminovatelné formou organizace výstavby.

	Podzemní vody nebudou ovlivněny.

D.1.5. Vlivy v důsledku vzniku odpadů
	Nedojde ke vzniku nových obtížně zneškodnitelných odpadů. Charakter odpadů, které budou vznikat při provoze Family Centra, je stejný jako charakter odpadů vznikajících při provozu obchodních zařízení s obdobným sortimentem, takže není problém zajistit další nakládání s odpady prostřednictvím oprávněné osoby ve smyslu zákona o odpadech.

Obdobná je situace v  případě stavebních odpadů. Jedná se o standardní stav, který musí stavební organizace mít běžně vyřešen při každé stavební akci.

D.1.6. Vlivy na půdu
	Záměr vyžaduje vynětí části plochy staveniště ze zemědělského půdního fondu. Jedná se o pozemky v současné době pro zemědělské účely nevyužívané nebo využívané minimálně. V rámci přípravy staveniště bude provedena skrývka ornice a ornice bude použita způsobem určeným v povolení k vynětí pozemku ze ZPF.

	Jedná se o vliv trvalý, jeho význam je snížen velikostí a lokalizací dotčeného pozemku. Význam vlivu je dále kompenzován možností použití sejmuté ornice na rekultivaci jiných ploch.

D.1.7. Vliv na horninové prostředí a přírodní zdroje
	Tyto vlivy v souvislosti s realizací oznamovaného záměru nenastanou.

D.1.8. Vlivy na faunu, flóru, ekosystémy a krajinu
	Vzhledem k uvedenému stavu tohoto segmentu krajiny, umístěného v již urbanizovaném území, není nutno negativní vlivy v této oblasti očekávat.

D.1.9. Vlivy na hmotný majetek, archeologické a kulturní památky
	Vlivy tohoto druhu nenastanou. Kulturních památek se realizace záměru nedotýká. V prostoru staveniště ani v jeho nejbližším okolí se nenacházejí žádné architektonicky významné památky, které by mohly být dotčeny, ani se zde nepředpokládá existence archeologického naleziště.

D.1.10. Vlivy ze změny dosavadního způsobu využití území
	Ke změně dosavadního způsobu využití území, posuzováno z hlediska celkového charakteru dotčeného segmentu města,  nedojde.

D.2. Rozsah vlivů vzhledem k zasaženému území a populaci
Souhrnná charakteristika:
	Oznamovaný záměr nebude mít za následek takové vlivy na obyvatelstvo a životní prostředí, které by měly za následek prokazatelné zhoršení životního prostředí dotčeného území oproti současnému stavu. Obecně lze tyto vlivy označit za málo významné a vratné (formou uvedení lokality do původního stavu).

D.3. Údaje o možných významných nepříznivých vlivech přesahujících státní hranice
	Vlivy tohoto charakteru se i přes  blízkost území Polské republiky nepředpokládají. Jediným vlivem tohoto druhu by mohl být dálkový přenos emisí škodlivin do ovzduší, s ohledem na emisní charakteristiku zdroje, popsanou v rozptylové studii, však tento předpoklad není.

D.4. Opatření k prevenci, vyloučení, snížení, popřípadě kompenzaci nepříznivých vlivů
	Tato opatření vyplývají z charakteristiky oznamovaného záměru a zahrnují zejména:

1.	Projektová příprava stavby:
o	V rámci projektové přípravy stavby bude provedena konkrétní specifikace odpadů, které budou vznikat při výstavbě a bude konkretizován způsob nakládání  s nimi. Zvláštní pozornost bude věnována případnému výskytu odpadů kat. N.
o	Hlučnost případných stacionárních zdrojů nového obchodního objektu musí být taková, aby zdroje instalované ve stavbě resp. na objektu přístavby nepřekročily hodnoty:
	LAeq,T = 75 dB/1 m od zdroje provozovaného ve dne
	LAeq,T = 65 dB/1 m od zdroje provozovaného v noci.
o	Odvádění dešťových vod ze zpevněných ploch parkovišť a účelových komunikací řešit přes příslušný odlučovač ropných látek. 

2.	Realizace výstavby bude probíhat tak, aby byly co nejméně narušeny požadavky ochrany životního prostředí. To se týká zejména:
o	Budou učiněna opatření k omezení prašnosti.
o	Budou učiněna opatření k řádnému nakládání s odpady (oddělené shromažďování dle druhu, zajištění odpadů kat. „N“ proti působení jejich nebezpečných vlastností).
o	Bude minimalizováno nakládání se závadnými látkami nebezpečnými nebo zvlášť nebezpečnými vodám (vyloučení oprav vozidel, doplňování PHM do vozidel v místě stavby apod.).
o	Bourací a stavební práce budou vedeny tak, aby byly minimalizovány negativní vlivy do okolí (zejména hluk).
o	Kácení vzrostlých stromů příslušných parametrů rostoucích mimo les může být ve smyslu platných předpisů prováděno pouze se souhlasem příslušného orgánu ochrany přírody.
o	Bude provedena náhradní výsadba za skácené stromy.
o	Budou respektovány podmínky povolení vynětí ploch ze ZPF včetně nakládání se sejmutou orniční vrstvou půdy.

3.	Vlastní provoz:
o	Provoz odlučovače ropných látek na příslušné větvi dešťové kanalizace bude realizován v  souladu s povolením příslušného vodoprávního úřadu.  Zpracován bude Provozní řád odlučovače ropných látek, zahrnující pravidelnou kontrolu a údržbu odlučovače a způsob kontroly kvality čištěných vod.
o	Vznikající odpady budou předávány pouze osobám disponujícím příslušným souhlasem k danému způsobu nakládání s odpady.
o	Budou dodržovány všechny požadavky vyplývající z projektu a dalších řízení v průběhu přípravy a realizace stavby (vč. kolaudačního řízení).

D.5. Charakteristika nedostatků ve znalostech a neurčitostí, které se vyskytly při specifikaci vlivů
	Rozsah znalostí a podkladů, které sloužily k vypracování tohoto oznámení byl dán stupněm projektové dokumentace, která byla v době zpracování oznámení k dispozici. Oznámení bylo zpracováváno v průběhu tvorby projektové dokumentace pro územní řízení. 

	Rozsah údajů uvedených v těchto podkladech byl však dostatečný k tomu, aby mohly být vysloveny závěry v příslušném stupni konkrétnosti tak, jak je to uvedeno v textu tohoto oznámení. Případné nejasnosti jsou  řešitelné v dalších fázích přípravy a realizace stavby a nemají zásadní vliv na změnu závěrů uvedených v tomto oznámení.

	Jako pomocný zdroj údajů byly využity některé dokumenty týkající se realizace jiných staveb v městě Náchodě (viz soupis podkladů v kapitole F).

E. Porovnání variant řešení záměru

	Vzhledem k požadavkům investora, který je vázán na danou lokalitu a uvedený charakter dosavadních již provozovaných částí nákupního centra, nebylo variantní řešení uplatněno.	

	Hypoteticky lze porovnávat variantu předloženou (aktivní) s variantou bez činnosti(„nulovou“) spočívající v nerealizaci záměru a ponechání dotčeného pozemku v současném stavu. 

	Vzhledem k dosavadnímu způsobu využití dotčeného pozemku (dočasná zástavba včetně dočasně zpevněných ploch) se varianta využití lokality popsaným způsobem, který respektuje požadavky územního plánu města Náchoda, jeví jako jednoznačně vhodnější než varianta nulová.

F. Doplňující údaje
F.1. Mapová a jiná dokumentace týkající se záměrů v oznámení
	Součástí oznámení je:

1. Situace širších vztahů, s umístěním areálu Family Center Náchod
2. Podrobná situace
3. Snímek  z katastrální mapy
4. Ortofotomapa oblasti

	Pro zpracování oznámení dále sloužily podklady:

1.Vyjádření Městského úřadu Náchod, zn.: 13509/2005/VÝST/Pe ze 7.11.2005.
2. Projektová dokumentace pro územní řízení, pracovní podklady: Family Center Náchod, zprac.: Atelier. A Brno, s.r.o., Všetičkova 17, 602 00 Brno, Brno, 11-12/2005.
3. Mgr. J. Bucek: Rozptylová studie: Family Centrum Náchod, Brno, prosinec 2005,
4. Hluková studie: Family centrum Náchod, zprac. Milan Tesař, Brno, 6.12.2005.
5. Oznámení záměru: Prodejna potravin Náchod, EKOLINE Ing. Iva Loukotová, Ústí nad Labem, srpen 2004.
6. Oznámení záměru v rozsahu přílohy č. 4 zák. č. 100/2001 Sb.: Silnice I/33–obchvat Náchoda, MUK na silnici I/33–Vysokov u Náchoda, přeložka silnice I/14, Ekoteam Hradec králové, srpen 2005.
7. Databáze  Cenia.

F.2. Další podstatné informace oznamovatele
	Projektantem oznamované akce je firma:

Atelier A Brno, s.r.o., Všetičkova 17, 602 00 Brno.
IČO: 253 03 287
tel/fax: 00420 543 233 454 
www.arch.cz/hecka 
e-mail: gottwaldova.marcela@ateliera.cz
Pověřený pracovník: Ing. Marcela Gottwaldová

	K oznámení je doloženo vyjádření příslušného stavebního úřadu k záměru z hlediska územně plánovací dokumentace.

G. Všeobecně srozumitelné shrnutí netechnického charakteru
Stavba: 		Family Center
Místo: 
Kraj:                          	Královéhradecký
Obec: 			Město Náchod
Katastrální území:	katastrální území - Běloves 
                                    pozemky pro objekt a areál  -  parcela čísla 106/1; 685/10, 685/11, 549, 560/1, 560/2, 

Charakter záměru: 
Výstavba nových objektů občanské vybavenosti. Stavba obchodního centra včetně komunikací a parkovišť. Navrhované obchodní centrum je realizováno za účelem zkvalitnění a rozšíření služeb poskytovaných v dané lokalitě, o další specializované prodejny, tak aby nabídka pro zákazníky byla zcela kompletní. Uvažuje se s prodejním sortimentem – módní oděvy, boty, elektro, nábytek, zlatnictví, květinářství, cyklo-sport, apod. 

Zvolená lokalita má dobrou dopravní dostupnost jak pro individuální, tak i hromadnou dopravu (stávající točna MHD), i přístup pro pěší, což je pro areál zajišťující služby z oblasti prodeje velmi důležité.

Dopravní napojení je řešeno ve vazbě na již dokončený obchodní objekt Kaufland, tedy po ulici Polská sjezdem, ulicí Kpt. Jaroše na stávající areálovou komunikaci, která byla vybudována pro obchodní objekt Kaufland.

Základní kapacitní údaje:

Celková plocha výstavby 		            12 504 m2
Zastavěná plocha objektem 			4 716 m2		
Plocha zeleně 					2 282 m2
Plocha komunikací, parkovišť		5 506 m2
Počet parkovacích stání 			109 ( 97 + 12invalidních)
Počet pracovníků 				cca 30

Pozemek určený k zástavbě je vymezen nárožím dvou komunikací. Ze severní strany hlavní čtyřproudovou komunikací, ul. Polská a ze západní strany místní komunikací ul. Kpt.Jaroše. Z východní strany je pozemek vymezen obchodním areálem Kaufland s obslužnou komunikací včetně kruhové točny MHD. Tato obslužná komunikace vymezuje také jižní hranici a za ní je volná plocha doposud nezastavěných pozemků. 

Předmětná lokalita je v současnosti nezastavěna a v evidenci katastru nemovitostí je vedena jako „zahrada", „ostatní plocha“, „zastavěná plocha a nádvoří“ s využitím: zbořeniště (v současnosti již zbouráno). Všechny pozemky mají způsob ochrany: „vnitř. lázeň. území, ložis. slatin a rašeliny, ochr. pásmo 1.st.“. 

Výstavba obchodního centra je na území určeném jako plocha občanské vybavenosti a je v souladu s územním plánem pro Město Náchod

Předpokládaný termín zahájení: 	10/2006
Předpokládaný termín dokončení: 4/2007

Stručný popis záměru:
Základní členění stavby na stavební objekty (SO) je následující:

SO - 01  Terénní úpravy, příprava staveniště
SO - 02  Obchodní objekt  FAMILY CENTER
SO - 03  Splašková kanalizace a rozvody v areálu
SO - 04  Dešťová kanalizace a rozvody v areálu
SO - 05  Přípojka vody a rozvody v areálu
SO - 06  Přípojka plynovodu, vnitřní rozvod plynu 
SO - 07  Přípojka VN,  trafostanice
SO - 08  Venkovní rozvody NN, uzemnění a venkovní osvětlení
SO - 09  Přípojka slaboproudu Českého Telecomu
SO - 10  Komunikace a zpevněné plochy v areálu 
SO - 11  Sadové úpravy a drobné objekty, oplocení

Celkové urbanistické řešení a umístění stavby respektuje územní podmínky, tj. zejména tvar, sklon a velikost zvoleného pozemku, vazby na okolní zástavbu i stávající dopravní vazby.
Výchozí podmínkou pro situování objektu bylo osazení objektu do terénu, napojení na komunikační systém, vytvoření dostatečných parkovacích ploch pro zákazníky i vlastní obsluhu centra z hlediska zásobování obchodních jednotek.
Objekt - "FAMILY CENTER" - je řešen jako jednopodlažní halový nepodsklepený objekt půdorysných rozměrů cca 116 x 41 m, provedený jako dvoulodní železobetonový montovaný skelet; světlá výška haly bude 3,8 m pod spodní líc vazníků; výška atiky 6,5 m. Základní hmotu tvoří jednoduchý kvádr hlavní prodejní plochy se zázemím osazený na výškově upraveném terénu (násypu). objekt bude nepodsklepený, 
Architektonický výraz je dán jednoduchým a funkčním tvarem hmoty a provedením vnějšího pláště. Předpokládá se utilitární barevné řešení vycházející z funkce obchodního objektu – tj. použití plných termoizolačních panelů ve vodorovném rastru, barvě stříbrošedé. Prosklené plochy na vstupním průčelí budou z čirého skla. Přirozeně osvětleno bude dle účelu i v zázemí prodejen - ze strany zásobovací komunikace, tedy z jižní strany. 
Pozornost bude věnována zejména pohledově exponované vstupní straně, podél které je navržena tvarově výrazná markýza (ocelové konstrukce + transparentní polykarbonátové desky, event sklo), která umožní zvýraznit pohledově exponovanou stranu objektu i jednotlivé portály prodejen a současně ochrání zákazníky při nepříznivém počasí. Architektonické řešení průčelí je založeno na kontrastu jednoduchého tvaru s elegantně i neutrálně působící metalickou stříbrnou barvou panelů a působení výrazných reklamních prvků (loga firem, reklamní panely, vstupní portály apod.). Světelné reklamní štíty budou umístěny nad vstupy pod atikou budovy. 
Důraz bude kladen i na nasvětlení fasád budov, osvětlení komunikačních  prostor, světelné reklamy, aby i v nočních hodinách byla architektura obchodního centra zajímavá a živá.
Objekt je dispozičně rozdělen na 7 samostatných provozních jednotek - prodejen. Každá z nich bude vybavena samostatným skladovým a sociálním zázemím (umývárnou, šatnami, denní místnost pro personál, WC). Velikost a počet bude dimenzován dle požadavků budoucích nájemců, předpokládaného počtu pracovníků a v závislosti na příslušných legislativních podmínkách pro tyto provozy. Hlavní vstup do každé prodejny je navržen automatickými posuvnými dveřmi do prodejního prostoru, zázemí je umístěno v zadní - jižní části objektu, tak aby zásobování prodejen bylo umožněno ze stávající obslužné komunikace za objektem.
V rámci budoucího obchodního centra bude projektem navržena výsadba nové zeleně. 

Napojení nového obchodního centra je řešeno ze stávající účelové komunikace vedené podél jižní a východní hranice řešeného území. V jižní části, kde stávající účelová komunikace tvoří hranici, dojde k napojení, formou rozšíření o odstavný pruh pro zásobování Family Centra v šířce cca 4m a délce cca 107 m. Při východní hranici před točnou MHD je navržen vjezd na odstavné parkoviště s chodníkem pro pěší. Žádné další úpravy stávajících komunikací se nepředpokládají. 
Pro zajištění přístupnosti obchodního centra hromadnou autobusovou dopravou bude i nadále využívána stávající autobusová zastávka (točna obslužné komunikace) vybudovaná pro stávající sousední obchodní centrum Kaufland. 

Odvod odpadních vod bude realizován obdobným způsobem jako u okolních objektů. Odpadní vody ze sociálních zařízení budou zaústěny do stávající veřejné  kanalizace. Dešťové vody z parkovišť budou před vypouštěním předčištěny odloučením ropných látek pocházejících z úkapů parkujících vozidel v odlučovači ropných látek.

Zneškodnění odpadů: Odpady vzniklé při provozu centra budou zneškodňovány předáním oprávněným odběratelům. Zneškodnění odpadů vzniklých při výstavbě zajistí stavební organizace ve smyslu platných právních předpisů.

Možné vlivy uvažovaného záměru na okolí lze charakterizovat takto:

Vlivy na obyvatelstvo:
	Přímé vlivy je nutno sledovat především v oblasti zatížení emisemi škodlivin do ovzduší a hluku. Tyto vlivy však budou minimální, jak je dále uvedeno a budou zcela překryty dominantními vlivy pocházejícími z provozu na přilehlé komunikaci.  

	Dočasně budou působit negativní vlivy vyvolané realizací stavebních prací (hluk, emise exhalací, prašnost, zátěž komunikací nákladními vozidly a stavební technikou). Tyto vlivy však budou dočasné a jejich velikost lze ovlivnit odpovídající organizací stavebních prací.

	Z hlediska dalších vyvolaných vlivů je možno sledovat kladné vlivy spočívající jednak v rozšíření počtu pracovních míst a v rozšířené nabídce prodejních ploch pro obyvatelstvo obecně. 

Vlivy na ovzduší a klima:
	Dle provedených výpočtů (rozptylová studie) lze konstatovat následující:
Vyhodnocení imisní zátěže průměrnými ročními koncentracemi NO2 a benzenu:

Celkově lze konstatovat, že provoz FAMILY Centra se nebude výrazným způsobem podílet na imisním zatížení NO2. Průměrné roční koncentrace vzrostou na úroveň okolo 20 µg/m3. Což je o cca 2 µg/m3 oproti současnosti. A to pouze na průjezdní komunikaci Polská. Provoz parkoviště a vytápění se na imisním zatížení bude podílet v řádech desetin µg/m3.

Obdobné platí i pro průměrné roční koncentrace benzenu. Průměrné roční koncentrace se budou po realizaci záměru pohybovat na úrovni do 0,7 µg/m3, tedy 0,2 µg/m3 oproti stávajícímu stavu. Tedy jde o nikterak významný nárůst.

Vyhodnocení imisní zátěže maximálními hodinovými koncentracemi NO2:

Detailní výsledky rozptylové studie jsou uvedeny v tabelárních a grafických přílohách rozptylové studie, která tvoří přílohu tohoto oznámení. Vypočtené maximální krátkodobé koncentrace po uvedení do provozu centra se budou pohybovat na úrovni 130 µg/m3.

Taktéž jsou způsobované především automobilovou dopravou. Vytápění objektu se na imisním zatížení okolí projeví zcela bezvýznamně.

Celkové zhodnocení:
Příspěvek k imisnímu zatížení z nového zdroje znečišťování ovzduší není na takové úrovni, aby mohlo vlivem těchto zdrojů dojít k zásadnímu ovlivnění imisní zátěže v lokalitě a aby provozem nového zdroje bylo ohroženo dodržování platných imisních limitů.

	Vlivy na změnu klimatu nenastanou.

Vlivy v důsledku hluku, vibrací, záření
Ze závěrů hlukové studie vyplývá následující:
Výstavba Family Centra se navrhuje v zóně přilehlé ke stávajícím dopravním liniovým zdrojům hluku, a to mezinárodní silnici I. tř. č. 33 a souběžné železniční trati ČD a v sousedství již provozovaného nákupního centra Kaufland. Parkoviště Family Centra se navrhuje totožně jako u sousedícího Kauflandu, tj. přilehlé k silnici I/33, příjezdová komunikace zůstane stávající. 

Nejbližší chráněné území je tvořeno obytnou zástavbou ul. Doubicovy (cca 100 m JV směrem) a ul. U zdrojnice (cca 190 m SZ směrem). V ÚP města se počítá se sportovním areálem, který by měl být cca 50 m v JV směru. 

Prognostický výpočet je doložen prokazuje:
-	nezvýšení dnešních hladin hluku u ul. Doubicovy, kde dominuje hluk železnice a silnice I/33
-	nepřekročení imisního limitu dopravy LAeq,T = 55 dB u budoucího sportoviště

Aby nedošlo k překročení imisního limitu pro stacionární zdroje nového Family Centra LAeq,T = 50 dB v denní době na hranici budoucího sportoviště, doporučuje se v následných stupních projektové dokumentace garantovat hlukové emise zdrojů (vzduchotechnika, klimatizace, kotelna apod.) max. LAeq,T = 74 dB ve vzdálenosti 1 m od jejich obrysů resp. ústících otvorů do venkovního prostoru. 

Období výstavby požívá výhod vyšších limitů hluku ve zkrácené denní době (7 – 21 h). S ohledem na předpokládané nižší množství zemních prací a relativně dostatečně velké vzdálenosti od obytné zástavby se nepředpokládá dosažení max. přípustných hodnot hluku. 

Vlivy v důsledku vibrací a záření (elektromagnetického, ionizujícího) nenastávají v důsledku absence zdroje těchto vlivů.

Vlivy na povrchové a podzemní vody
	Záměr nepředpokládá využívání nových zdrojů vody ani změny v řešení způsobu vypouštění odpadních vod splaškových a vod dešťových oproti současné praxi ve městě Náchod.

Vznikat budou pouze odpadní vody splaškové a dešťové. Řešení jejich odvodu pomocí oddílné kanalizace bude odpovídat požadavkům provozovatele kanalizace na území města. Splaškové vody budou odváděny do veřejné kanalizace města Náchod. Dešťové odpadní vody pocházející z parkovišť a komunikací, které by mohly být znečištěny ropnými látkami pocházejícími z parkujících vozidel, budou předčišťovány v odlučovači ropných látek a teprve poté vypouštěny do vodoteče. Dešťové vody ze střech budou vypouštěny přímo.

	Provoz realizovaného záměru nepředpokládá manipulaci se závadnými látkami pro vody.

Manipulace se závadnými látkami nebezpečnými vodám v průběhu výstavby (např. nátěrové hmoty) bude zajištěna na zabezpečených plochách. Opravy vozidel a staveních vozidel nebudou na staveništi prováděny.V důsledku provozu přístavby takováto manipulace nebude prováděna.

Obecně lze označit vlivy na povrchové vody za málo významné, dodržení platných limitů znečištění povrchových vod v důsledku vypouštění dešťových vod předčištěných v odlučovači ropných  látek je reálné.

Možné vlivy v průběhu realizace výstavby jsou eliminovatelné formou organizace výstavby.

	Podzemní vody nebudou ovlivněny.

Vlivy v důsledku vzniku odpadů
	Nedojde ke vzniku nových obtížně zneškodnitelných odpadů. Charakter odpadů, které budou vznikat při provoze Family Centra, je stejný jako charakter odpadů vznikajících při provozu obchodních zařízení s obdobným sortimentem, takže není problém zajistit další nakládání s odpady prostřednictvím oprávněné osoby ve smyslu zákona o odpadech.

Obdobná je situace v  případě stavebních odpadů. Jedná se o standardní stav, který musí stavební organizace mít běžně vyřešen při každé stavební akci.

Vlivy na půdu:
	Záměr vyžaduje vynětí části plochy staveniště ze zemědělského půdního fondu. Jedná se o pozemky v současné době pro zemědělské účely nevyužívané nebo využívané minimálně. V rámci přípravy staveniště bude provedena skrývka ornice a ornice bude použita způsobem určeným v povolení k vynětí pozemku ze ZPF.

	Jedná se o vliv trvalý, jeho význam je snížen velikostí a lokalizací dotčeného pozemku. Význam vlivu je dále kompenzován možností použití sejmuté ornice na rekultivaci jiných ploch.

Vliv na horninové prostředí a přírodní zdroje:
	Tyto vlivy v souvislosti s realizací oznamovaného záměru nenastanou.

Vlivy na faunu, flóru, ekosystémy a krajinu
	Vzhledem k uvedenému stavu tohoto segmentu krajiny, umístěného v již urbanizovaném území, není nutno negativní vlivy v této oblasti očekávat.

Vlivy na hmotný majetek, archeologické a kulturní památky:
	Vlivy tohoto druhu nenastanou. Kulturních památek se realizace záměru nedotýká. V prostoru staveniště ani v jeho nejbližším okolí se nenacházejí žádné architektonicky významné památky, které by mohly být dotčeny, ani se zde nepředpokládá existence archeologického naleziště.

Vlivy ze změny dosavadního způsobu využití území:
	Ke změně dosavadního způsobu využití území, posuzováno z hlediska celkového charakteru dotčeného segmentu města,  nedojde.

Souhrnná charakteristika:
Oznamovaný záměr nebude mít za následek takové vlivy na obyvatelstvo a životní prostředí, které by měly za následek prokazatelné zhoršení životního prostředí dotčeného území oproti současnému stavu. Obecně lze tyto vlivy označit za málo významné a vratné (formou uvedení lokality do původního stavu).

H. Přílohy
H.1.  Seznam použitých zkratek
Zkratka	Význam	
ČHMÚ	Český hydrometeorologický ústav	
ČOV	čistírna odpadních vod	
DN	světlost potrubí v mm	
EO	ekvivalentní obyvatel	
JV	jihovýchodní	
k.ú.	katastrální území	
LNA	lehký nákladní automobil	
MaR	měření a regulace	
MHD	městská hromadná doprava	
MÚ	městský úřad	
NN,nn	nízké napětí	
NP	nadzemní podlaží	
OD	obchodní dům	
OV	odpadní vody	
OŽP	ochrana životního prostředí	
PD	projektová dokumentace	
SO	stavební objekt	
SZ	severozápadní	
STL	středotlaký	
TN, TNV	těžké nákladní vozidlo	
ÚSES	územní systém ekologické stability	
ÚT	ústřední topení	
VN, vn	vysoké napětí	
VZT	vzduchotechnika	
ZPF	zemědělský půdní fond	
ŽP	životní prostředí	

H.2. Přílohy k oznámení
1. Vyjádření příslušného stavebního úřadu k záměru z hlediska územně plánovací dokumentace.
2. Ortofotomapa oblasti.
3. Situace širších vztahů, s umístěním areálu Family Center Náchod. 
4. Snímek  z katastrální mapy.
5. Fotodokumentace: Pohled na lokalitu výstavby
6. Podrobná situace stavby
7. Boční pohledy na stavbu Family Centra
8. Mgr. J. Bucek: Rozptylová studie: Family Centrum Náchod, Brno, prosinec 2005,
9. Hluková studie: Family centrum Náchod, zprac. Milan Tesař, Brno, 6.12.2005.

Datum zpracování oznámení:
8. prosince c2005

Jméno, příjmení, bydliště a telefon zpracovatele oznámení a osob, které se podílely na zpracování oznámení:

Mgr. Jakub Bucek, 
664 23 Tišnov,  Horova 942/6, tel. 723487670

Ing. Jaromír Pokoj, osvědčení odborné způsobilosti:č.j. 3041/460/OPV/93 z 30.3.1993
635 00 Brno, Kuršova 16, tel. 723637450,

Podpis zpracovatele oznámení:

Přílohová část

	

Seznam příloh:
1. Vyjádření příslušného stavebního úřadu k záměru z hlediska územně plánovací dokumentace.
2. Ortofotomapa oblasti.
3. Situace širších vztahů, s umístěním areálu Family Center Náchod. 
4. Snímek  z katastrální mapy.
5. Fotodokumentace: Pohled na lokalitu výstavby
6. Podrobná situace stavby
7. Boční pohledy na stavbu Family Centra
8. Mgr. J. Bucek: Rozptylová studie: Family Centrum Náchod, Brno, prosinec 2005,
9. Hluková studie: Family centrum Náchod, zprac. Milan Tesař, Brno, 6.12.2005.